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Заедно. Събитието събра на едно място ветерани, настоящи работници и служители 
и техните семейства, за да отбележат професионалния празник и четвърт век от 
присъединяването на „Нефтохим“ АД към Групата „ЛУКОЙЛ“

Бургаските нефтохимици отпраз

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Сутринта на 10 септем-
ври 2024 „ЛУКОЙЛ Нефто-
хим Бургас“ АД отвори 
врати, за да посрещне 
своите ветерани и деца на 
работещи в предприяти-
ето. Гостите имаха въз-
можността да се потопят 
в атмосферата на едно от 
най-крупните производ-
ствени предприятия в 
България и да се запознаят 
отблизо с високотехно-
логичните процеси, които 
стоят зад производство-
то на различни нефтоп-
родукти. Проведе се пано-
р а м н а  о б и к о л к а  н а 
технологичните инста-

лации, както и посещение 
на музея на дружеството, 
където младежите се 
запознаха с историята и 
развитието на предпри-
ятието през годините. В 
откровен разговор с ръ-
ководството на Друже-
ството и ветераните 
младежите получиха от-
говори на вълнуващите ги 
въпроси за професията на 
нефтохимика и бъдещето 
на нефтопреработването. 
Специалисти от компани-
ята представиха презен-
тации за новите техно-
логии и постижения, 
които рафинерията е 
въвела през последните 
25 години, след като ста-
на част от Групата „ЛУ-

КОЙЛ“.  
Благодарение на ясната 

стратегия за развитие и 
мащабните инвестиции 
на ЛУКОЙЛ рафинерията 
премина през пълна модер-
низация, като внедрените 
авангардни технологии и 
модерен мениджмънт я 
превърнаха в едно от най-
модерните и ефективни 
нефтопреработвателни 
предприятия в Европа. 
Изграден с най-крупната 
инвестиция в историята 
на завода и за България и 
с труда на многонациона-
лен екип от 4100 строи-
тели и инженери за ре-
кордно краткия срок от 
три години, модерният 
комплекс за хидрокрекинг 

на тежки остатъци се 
превръща в еталон за 
ефективност. Достигна-
та е рекордна дълбочина 
на преработката от 97%, 
добивът на светли неф-
топродукти се повишава 
от 64 на 81%, индексът на 
технологична сложност 
от 9,2 до 14,7 при средно 
за Европа от 8,5. 

Пълната модернизация 
и оптимизация на произ-
водствените процеси, 
както и професионализмът 
и всеотдайната работа 
на работниците и служи-
телите на предприятие-
то не само повишиха 
производствената ефек-
тивност, но и доведоха до 
значително намаляване 

на вредните емисии и по-
добряване на екологична-
та устойчивост. Отбе-
лязвайки 25-годишния 
юбилей, „ЛУКОЙЛ Неф-
тохим Бургас“ отдава 
заслужено признание към 
труда на ветераните-
нефтохимици, работни-
ците и служителите – 
х о р а т а ,  к о и т о 
превърнаха „Нефтохим 
Бургас“ в символ на ста-
билност, иновации и 
устойчиво развитие. Денят 
на нефтохимика е празник, 
който отбелязват сто-
тици семейства в гр. 
Бургас.

Празничният концерт 
в Летния театър в Бургас 
събра стотици гости, 

включително ръковод-
ството на предприятие-
то, представители на 
местната власт и парт-
ньори. Председателят на 
Управителния съвет на 
„ЛУКОЙЛ Нефтохим Бур-
гас“ АД и Президентът на 
Синдиката на български-
те нефтохимици „ЛУКОЙЛ“ 
поздравиха нефтохими-
ците, ветераните-неф-
тохимици и организации-
те-партньори с Деня на 
нефтохимика, 25-ата го-
дишнина от присъединя-
ването на „НЕФТОХИМ“ 
АД към Групата „ЛУКОЙЛ“ 
и 20-ата годишнина от 
създаването на Синдика-
та на българските неф-
тохимици „ЛУКОЙЛ“, 

Инвестиционно предложение 

Солнечная Болгария ЕООД сменя статут в имот 67800.5.840 гр.Созопол, 
м.Буджака

СЪОБЩЕНИЕ

ЗК „Единство“ с. Голямо Буково, обл. Бургас, общ. Средец кани всички 
член-кооператори на годишно отчетно събрание, което ще се проведе на 
28.09.2024 г. при следния 

ДНЕВЕН РЕД:
1. Отчетен доклад на УС за дейността на кооперацията през 2023 г.
2. Отчетен доклад на КС за дейността на кооперацията през 2023 г.
3. Приемане на ГФО за 2023 г.
4. Вземане на решение за продажба на Административната сграда на 

кооперацията ведно с поземлен имот, върху който е изградена, находяща 
се в с. Голямо Буково, общ. Средец.

5. Разни.
Събранието ще се проведе в сградата на Кооперацията в с. Голямо 

Буково от 10 часа. При липса на кворум събранието ще започне един час 
по-късно.

От Управителния съвет на Кооперацията

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Пожарникари „евакуи-
раха“ персонала на Община 
Бургас. Това се случи в де-
монстрация, която е част 
от Седмицата на пожар-
ната безопасност в морския 
град. Тя се провежда във 
връзка с празника на огне-
борците, чието официал-
но честване ще е днес.

Два противопожарни 
автомобила пристигнаха 
на място на площад „Ата-
нас Сиреков“, а екипите им 
влязоха да „потушават“ 
огъня и да „спасяват“ по-
страдали.

Екипи на БЧК оказаха 
първа помощ на евакуира-
ните.

Като част от демон-
страцията на двама от 
огнеборците се наложи да 
се самоевакуират от сгра-
дата. Направиха го със 
спускане с въже от покри-
ва.

Екшънът в центъра на 
Бургас предизвика голям 
зрителски интерес, осо-
бено сред по-малките, 
които гледаха с ококорени 
очи пожарникарите.

Пожарникари „евакуираха“ Община Бургас

Огнеборците демонстрираха самоева-
куиране от горяща сграда

Доброволците на БЧК показаха умения при оказване на 
помощ на пострадали

Два проти-
вопожарни 
автомобила 
се отзоваха на 
място
ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

ПОКАНА

На основание чл. 26, ал. 1 от ЗЮЛНЦ и чл. 21 от Устава на Сдружение 
ПК „Пристанище Бургас“ кани всички членове на извънредно общо събра-
ние, което ще се проведе на 11.09.2024 г. от 11.00 часа в пенсионерския 
клуб, находящ се в Административната сграда на „Пристанище Бургас“ ЕАД 
при следния

ДНЕВЕН РЕД:
1. Освобождаване на членове от УС и КС.
2. Избор на нови членове на УС и КС.
3. Разни.
При липса на кворум събранието ще започне един час по-късно.
ОТ ПРЕДСЕДАТЕЛЯ НА ПК „ПРИСТАНИЩЕ БУРГАС“ СТОЯ ЯНЧЕВА

www.faragency.bg 
Следете новините в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички смартустройства

В празничния ден рафинерията отвори врати за своите ветерани (на снимката вляво) и деца на работещи в 
предприятието. Гостите имаха възможността да се потопят в атмосферата на едно от най-крупните произ-
водствени предприятия в България                   ФОТО: ЛУКОЙЛ
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нуваха Деня на нефтохимика 
като отправиха благодар-
ност към всички нефто-
химици, които през годи-
ните са посветили своя 
труд и опит на развитие-
то на комбината и про-
дължават да допринасят 
за неговото устойчиво 
бъдеще. На сцената на 
Летния театър, под ап-
лодисментите на колеги-
те си заслужили нефто-

химици бяха наградени за 
и з к л ю ч и т е л н и т е  и м 
достижения и значителен 
принос за успехите на 
предприятието.

Концертът предложи 
богата програма с учас-
тието на известни бъл-
гарски изпълнители и 
ансамбли, които създадо-
ха незабравимо настроение 
за всички присъстващи. 

Празничната атмосфера, 
изпълнена с музика, танци 
и много емоции, обедини 
поколенията нефтохими-
ци, които с гордост от-
белязаха постиженията 
на своето предприятие. 
От сцената на Летния 
театър своите поздрави 
към нефтохимиците от-
правиха децата от ДГ 
„Вълшебство“ и танцова 

школа „Тиара“, гайдарски-
ят състав към училище 
„Добри Чинтулов“, клуб 
по спортни танци „Бур-
гас-1975“ фолклорен ан-
самбъл „Странджа“, Никол 
Мерджанова, Нели Пет-
кова, Владимир Михайлов 
и група REWIND, Виктор 

Калев и легендата на бъл-
гарската естрада Георги 
Христов. 

С този празничен ден 
бургаските нефтохимици 
не само почетоха своята 
дългогодишна традиция, 
но и погледнаха уверено 
към бъдещето, водени от 

амбицията за устойчиво 
развитие и непрекъснато 
усъвършенстване на пред-
приятието, което ще 
продължава да заема зна-
чимо място в българската 
икономика и европейската 
нефтопреработваща ин-
дустрия.

ДОНА МИТЕВА

На 16 септември всички 
училища в област Бургас 
ще открият новата учеб-
на година.  

Близо 24  800 са общо 
учениците в община Бургас, 
които ще чуят първия 
звънец в първия учебен ден. 
Най-развълнувани са пър-
вокласниците, които за 
първи път ще прекрачат 
прага на родното училище. 
Техният брой е 2050. Те ще 
влязат в напълно обнове-
ни класни стаи, като част 
от бургаската програма 
„Първокласно начало“. 

Броят на учениците в 
общината е завишен, срав-
нено с предходни години, 
когато са били 24 200 – 24 300, 
сочи статистиката. Една 
от причините е завръща-
нето и трайно установя-
ване на бургазлии, които 
са живели в чужбина. Има 
и такива, които са пред-
почели нашия град и са се 
преместили да живеят 
тук от други градове на 
страната.

В 60 училища 

в областта бяха извърше-
ни основни ремонти, 
включително изгражда-
нето на спортни площад-
ки и обновяване на сградния 
фонд по Националната 

програма на Министер-
ството на образованието 
и науката. 

В четири учебни заве-
дения – две в община Бургас 
и по едно в Малко Търново 
и Несебър – ремонтните 
дейности ще продължат 
малко след 16 септември, 
но това няма да възпре-
пятства откриването на 
учебната година и нормал-
ния учебен процес, уверява 
Петя Петрова, началник 
на Регионалното управле-
ние на образованието.

Започва изграждането 
на нов корпус

на ДГ „Ален мак“ в кв. „Са-
рафово“. Там ще отвори 
врати и нов корпус на ОУ 
„Христо Ботев“, за да 
поеме големия брой деца в 
квартала.

„В ОУ „Антон Страши-
миров“ също ще посрещнат 
учениците си след извър-
шен основен ремонт на 
сградата, въведени мерки 
за енергийна ефективност 
и STEM кабинет, както и 
в ОУ „Георги Бенковски“, 
където също се направи 
освен ремонт в класните 
стаи и нов STEM кабинет, 
вече имат асансьор, дос-
тъпна среда за хора с ув-
реждания и обновен учи-
лищен двор.

Продължават строи-

телните дейности в ДГ 
„Вълшебство“ и в новия 
корпус на ППМГ „Акад. 
Никола Обрешков“, а пре-
ди дни започна друг дъл-
гоочакван ремонт – на 
Спортното училище „Юрий 
Гагарин“. Тече строител-
ството и на друг знаков 
за цялата Бургаска област 
обект – Центъра за вър-
хови постижения с приле-
жащо общежитие към 
иновативната ПГКПИ.

Имаме готовност за 
строителство на новото 
училище в кв. „Крайморие“, 
което ще бъде филиал на 
ОУ „Александър Георгиев 
Коджакафалията“, и на 
проект за изграждане на 
нов корпус на ОУ „Васил 
Априлов“, написа в соци-

алната мрежа кметът на 
Бургас Димитър Николов.

Във всички 52 училища 
на територията на общи-
на Бургас предстои изграж-
дането на STEM кабинети 
по Националния план за 
възстановяване и устой-
чивост. Продължава про-
грамата за обновяването 
на училищните дворове.

Въпреки предизвикател-
ствата, свързани с 

демографските и 
икономически фактори,

от предвидените 157 па-
ралелки в областта, ус-
пешно е реализиран при-
емът след седми клас в 
гимназиите в 153. Закрити 
са четири паралелки, като 

две от тях са на терито-
рията на община Бургас, а 
по една в общините Айтос 
и Царево, сочат дните от 
РУО.

Безплатните учебници 
вече се раздават в учили-
щата, но

харчовете на родите-
лите по подготовката 

на децата

за новата учебна година се 
са увеличили видимо. 

Помагалата например 
за първи клас тръгват от 
два-три лева и стигат до 
тридесет и няколко. Въпрос 
на избор от страна на 
учителя, кое ще посочи на 
родителите да купят. 

Раниците, в зависимост 

от пола и предпочитани-
ята, могат да струват 
скромните 50 лева, а та-
ванът да е някъде докъм 
300 и нагоре. 

Несесерите, като са 
заредени с необходимите 
пособия, и те могат да 
опрат до петдесетачката. 

Комплекти от три 
тетрадки с 40 листа се 
намират за 4,50 лева в го-
лемите вериги, а пет 
тетрадки с 60 листа – за 
същата цена.

Логично, най-сериозни 
са харчовете за първола-
ците. Родителски изчис-
ления сочат, че те, свити, 
могат да се съберат в 500 
лева.

Родителските срещи, 
провеждани седмица преди 
първия звънец, водят до 
допълнителни разходи за 
семействата. Даже в со-
циалните медии се появи 
виц, че по-добре е семей-
ството да отиде на по-
чивка в Дубай, отколкото 
да подготви двете си деца 
за училище. Разбира се, 
това е преувеличено. Ро-
дители споделят, че па-
заруват внимателно, като 
изчакват указанията на 
учителите и ги спазват 
стриктно. Често прибяг-
ват и до промоциите, 
които големите вериги 
магазини правят през 
септември.

Община Бургас: 2050 първолаци влизат в напълно обновени класни стаи

Първият 
учебен ден 

по традиция 
е празник 

за малки и 
големи

ФОТО: ДОНА МИТЕВА

На сцената на Летния театър, под аплодисментите на колегите си заслужили нефтохимици бяха 
наградени за изключителните им достижения и значителен принос за успехите на предприятието

Денят на 
нефтохимика е 
празник, който 
отбелязват 
стотици 
семейства в 
Бургас
ФОТО: ЛУКОЙЛ
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Съдебни дела, неизпълнена 
докрай обществена поръчка, 
протакане и неясноти. Това 
е резултат от петгодишни-
те опити Концертна зала 
„Проф. Иван Вульпе“ да бъде 
ремонтирана и отново да е 
сцена на редица музикални 
събития, където им е място-
то. След дълга кореспонденция 
с Министерство на култура-
та и Държавна опера – Бургас 
установихме, че нова общест-
вена поръчка ще бъде обявена 
в края на 2024-а. Защо обаче се 
стигна дотам, че пет години 
по-късно залата да не е гото-
ва, да се водят съдебни дела, 
а в богатата културна про-
грама на Бургас симфонични 
концерти да се провеждат в 
крайно неподходящи за това 
зали? Този въпрос задават и 
читатели на „Черноморски 
фар“, а отговор дава замест-
ник-директорът на Държав-
на опера – Бургас Светлана 
Кръстева.

Очакванията  
се разминават  
с реалността

През 2013-а беше направен 
доклад по повод пукнатини 
в основни конструктивни 
елементи на сградата памет-
ник на културата, строена 
през 30-те години на миналия 
век. Тогава наред с тях бяха 
установени и редица течове 
от покрива, нарушена цялост 
на подовите настилки и 
лицевите материали. Мно-
гократно бяха търсени ва-
рианти за финансиране на 
така необходимия ремонт, 
но заради спънки в законода-
телството такива не бяха 
намерени.

През 2019-а беше обявена 
обществена поръчка за ре-
монта на сградата и на 20 май 
същата година Държавна 
опера – Бургас и строител-
ната фирма „Стройкомерс“ 
ЕООД сключват договор за 
изпълнение на възложената 
поръчка. Софийското друже-
ство е единственото явило 
се като кандидат. Два дни 
по-късно, на пресконференция 
в залата, кметът Димитър 
Николов, директорът на 
Операта Александър Текели-
ев и заместник-кметът по 
култура и образование към 
онзи момент Йорданка Ана-
ниева обявяват: 

„До края на годината ма-
щабният ремонт на концер-
тна зала „Проф. Иван Вульпе“ 
ще приключи и архитектур-
ното бижу, което е неделима 
част от културния живот 
на поколения бургазлии, ще 
посрещне музиканти и пуб-
лика с изцяло обновен инте-
риор“.

Такива, разбира се, са очак-
ванията според сключения 
договор с фирмата изпълни-
тел, но нещата се развиват 
по доста по-различен сценарий. 

„Ние реално нямахме избор“, 
заяви Светлана Кръстева 

във връзка с това, че само 
една фирма участва в общест-
вената поръчка.

Министерство на култу-
рата отпуска общо 1 800 000 
лева, без ДДС. След като е 
сключен договорът със стро-
ителната фирма, работата 
започва веднага. По думите 
на заместник-директора на 
Държавна опера – Бургас даже 
много ударно в началото. 
Външен инвеститорски 
контрол проверява работа-
та, която върви по план. 
Всичко се подписва и се раз-
плаща на части. 

Докато в един момент 
проверки от страна на Дър-
жавна опера – Бургас устано-
вяват все по-малко работ-
ници на обекта.

„Станахме много притес-
нени и сигнализирахме, че 
нещата не вървят. От фир-
мата започнаха да твърдят, 
че имат извършени допъл-
нителни дейности, които 
ние не сме им платили и ис-
каха да им се заплати. Ние 
отказвахме, защото инвес-
титорският контрол каз-
ваше, че няма основание да 
даваме пари“, разказа Кръсте-
ва.

Оттам, по думите ѝ, за-
почва едно 

страшно зацикляне 

Идва и пандемията от 
COVID-19, а споровете с фир-
мата продължават. Провеж-
дат се три срещи в Минис-
терство на културата и две 
в Бургас, в Концертната зала. 
Въпреки обещанията от 
страна на строителите, че 
работата започва „другата 
седмица“, това не се случва, 
тъй като продължават да 
настояват за заплащане за 
дейности, за които инвести-
торският контрол не е дал 
разрешение. 

Стига се до логичното – 
Държавна опера – Бургас 
спира да плаща, а фирмата 
прекратява всякаква дейност.  

Срокът на изпълнение се 
удължава до февруари 2020-а 
заради ВиК ремонт.

„Това, което бяха изпъл-
нили до момента, беше добре, 
но бяха далеч от приключва-
не на работа“, обясни замест-
ник-директорът на Държав-
на опера – Бургас.

Чрез подизпълнител стро-
ителната фирма е трябвало 
да осигури и нужната техни-
ка за функционирането на 
Концертна зала „Проф. Иван 
Вульпе“. Когато започват 
колизиите между възложи-
теля Държавна опера – Бургас 
и изпълнителя „Стройкомерс“ 
ЕООД, от ръководството на 
Операта решават да поискат 
техниката, за която стро-
ителят е твърдял, че се 
намира в негов склад, да се 
прехвърли на съхранение при 
тях. Фирмата започва да 
избягва отговор. 

„Стана ясно, че няма да я 
бъде тази работа. Ние спрях-

ме и върнахме остатъка от 
парите на Министерство на 
културата. 

Казахме си, че не можем 
да правим 

престъпление“, 

заяви Кръстева и уточни, че 
при положение че втора го-
дина минава и всички срокове 
са преминали, то е нямало и 
основание за пред Министер-
ство на културата, с което 
да се поиска задържане на 
средствата. 

Делото срещу фирмата 
изпълнител започва през 
2021-ва и се проточва цели 3 
години. 

Тежка битка: Отлагане, 
тупане на топки, болни, 

но ги осъдихме 

„Съдът уважи целия про-
цент, който е като неустой-
ка за неизпълнение на дого-
вора. Тези пари ни ги върнаха. 
Преди това им бяхме блоки-
рали всички сметки. Това 
дело го жалиха на втора ин-
станция. Чак този май ВКС 
се произнесе в наша полза. 
Парите ги взехме, сега чакаме 
разноските по делото“, по-
сочи Кръстева и допълни:

„Много неприятна история, 
защото само един участник 
се явява и ние нямаме осно-
вание, с което да не искаме 
да сключим договор. Не знам 
защо бургаски фирми не кан-
дидатстваха по тази поръч-
ка. Може би, защото е малък 
обемът, стара сграда, иска 
повече да вложиш труд и да 
получиш по-малко пари. Това 
е истината, според мен. 
Фирмите искат да строят 
големи кооперации, защото 
там са парите“.

Междувременно от Дър-
жавна опера – Бургас са заве-
ли второ дело за техниката, 
за която парите от 319 000 
лева вече са платени, а те не 
са я получили. Юристи им 
обясняват, че няма как в де-
лото, което е за неустойка-
та по договора, да се предяви 
и иск за техниката. 

„Сега на 4 октомври има 
заседание. Надявам се да 
тръгне и вярвам, че съдът 
ще отсъди в наша полза“, 
уточни заместник-директо-
рът. 

Министерски кресла 
постоянно сменят 
собствениците си

Сега министър на култу-
рата е Найден Тодоров, който 
е диригент на Софийската 
филхармония. Министерски-
те кресла обаче постоянно 
сменят собствениците си 
заради политическата криза 
– невъзможността за съста-
вянето на редовно правител-
ство и редуващите се служеб-
ни кабинети. 

За читателите на „Чер-
номорски фар“ от Държавна 
опера – Бургас обясниха, че 

Срокове. В края на годината обявяват обществена поръчка за довършването ѝ

СЛЕД ПЕТ ГОДИНИ 
ЗАСТОЙ:

 Строителните 
материали сто-
ят на изчакване 

вече пета година
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Ремонтът на фасадата бе 
едно от малкото изпълнени 
задължения, макар вече да се е 
превърнала в поле за изява на 
улично изкуство

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Така трябваше да изглежда завършената зала според проекта                        ФОТО: АРХИВ ЧФ
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бургаската концертна зала
докато ВКС не се е произнесъл 
на последна инстанция по 
първото дело срещу фирма-
та, няма как да се обяви нова 
обществена поръчка за до-
вършване ремонта на Кон-
цертната зала. Сега, когато 
това е факт, от ръковод-
ството коментират, че 
количествено-стойностни-
те сметки са изготвени, 
както за продължаване на 
работата, така и за техни-
ката, която този път ще 
заложат в отделна общест-
вена поръчка, или позиция, 
за да не се стига до същия 
казус с наемане на подизпъл-
нители. 

Надеждата на бургаската 
културна институция е до 
края на годината процедура-
та да е готова, за да може 
договор със следващия изпъл-

нител да се сключи най-къс-
но в началото на 2025-а. От 
Министерство на културата 
не се ангажират, че ако поемат 
по-рано ангажимент, то до 
края на годината ще им оси-
гурят пари. От Държавна 
опера – Бургас ги притеснява 
следното изречение: „Абсо-
лютно недопустимо е преви-
шаването на уточнения план 
на указаните показатели. 
Обръщаме внимание, че сключ-
ването на договори, незави-
симо дали са под условието 
на чл. 114 от ЗОП (б.а. Закона 
за обществените поръчки), 
води до увеличение на пока-
зателя максимален размер 
на ангажиментите за разхо-
ди, които могат да бъдат 
поети през 2024-а“.

„С други думи, независимо 
че ние няма да сме ги полз-

вали, ако сключим договора 
сега, те ще ни ги вкарат в 
бюджета за тази година и 
ние ще влезем вътре с мно-
го голяма сума. Отделно в 
момента в самия Закон за 
обществените поръчки 
направиха две изменения, 
като едното е, че ако не се 
осигурят парите в триме-
сечен срок, отсрещната 
страна има право да се от-
каже. Другото е, че ако до 10 
месеца не се осигурят пари-
те, автоматично поръчка-
та се прекратява. Та сега 
сме го намислили да я обявим 
поръчката някъде в края на 
годината, за да може да 
мине процедурата тогава, 
или най-късно в началото 
на другата и да сключим 
договора в самото начало, 
за да имаме тези 10 месеца 
и надеждата да получим 
средства. Това е капитало-
ва програма, ние със собст-
вени средства не можем да 
извършим необходимия 
ремонт. Сега пак сме ги 
подали тези цифри за след-
ващата година, но не знам, 
то пак избори ще има, не 
знаем кой ще е министър, 
какво ще става“, коменти-
ра заместник-директорът.

Какво е свършено и 
какво не?

„Подменени са осветление, 
ВиК, въздуховоди, излети са 
нови настилки, горе са пре-

устроени помещенията, 
които бяха на тавана, гри-
мьорните. Дали са си свър-
шили всичко перфектно не 
мога да кажа, но видимо 
инвеститорският контрол 
каза, че добре са се справили. 
Но сега при дъждовете про-
тече покрай комина. Някъ-
де горе не са направили ху-
б а в о  п о с т а в я н е т о  н а 
медната ламарина и оттам 
е намерило пролука и поте-
че долу в залата, където 
част от дървената обшив-
ка се компрометира“, заяви 
Кръстева.

За довършване е облицов-
ката на сградата, настилка-
та, седалките, оборудването, 
част от осветлението 
трябва да се закачи, довър-
шителни работи по балкона. 

„Не е малко, защото общо 
взето това дава вида на за-
лата. Иначе наистина са 
свършили грубата работа и 
отвън поне измазаха сграда-
та и дограмата е сменена“, 
каза още тя.

От договора на стойност 
1 800 000 лева, без ДДС, след 
съдебното решение фирмата 
е върнала 400 000 лева, които 
веднага са възстановени по 
сметките на Министерство 
на културата. Исканата 
сума от страна на Държавна 
опера – Бургас е намалена с 
80 000 лева, за които „Строй-
комерс“ са доказали, че са 
извършили дейности. 

Оборудването, както 
споменахме, е на стойност 
319 000 лева, за което е заве-
дено второ дело, което те-
първа ще влиза в съдебна 
зала. Според ръководството 
на операта сега фирмата ще 
направи опит да им даде 
това, което е закупено, но 
то вече е морално остаряло, 
а и са разбрали от свои из-
точници, че дори не цялото 
е било доставено още в рам-
ките на първата обществе-
на поръчка. 

Авансово плащане в размер 
на 364 000 лева е имало още в 
началото, което предста-

влява 20% от стойността 
на поръчката. Последвали са 
и няколко междинни плаща-
ния – веднъж 84  169 лева за 
строително-монтажни ра-
боти, после 122 538 лева, още 
едни 358 704,46 лева. Послед-
но е заплатено за техниката 
319  601 лева. Или общо 
1 249 012,46 лева. Останалите 
неусвоени над 600 000 лева са 
върнати на Министерство 
на културата. 

И 120 места да има, 
искаме залата да 

функционира, иначе ни 
боли душата

„Ние там си работехме, 
там репетирахме концерти-
те и оперните спектакли. 
Сега програмата ни е толко-
ва сложно направена, заради 
това, че трябва да репетират 
тук, да са на сцената и съще-
временно да пътуваме. Меч-
тата ни е докато свърши 
този мандат на ръковод-
ството, което сме в Държав-
ната опера на Бургас в мо-
м е н т а ,  д а  у с п е е м  д а  я 
завършим Концертна зала 

„Проф. Иван Вульпе“. Това ни 
е най-голямото желание“.

На въпроса кога най-накрая 
в залата ще могат да се про-
веждат концерти от Дър-
жавна опера – Бургас не мо-
жаха да се ангажират с 
конкретен отговор заради 
всички тези неясноти. Ви-
димо от този петгодишен 
казус, пропуски в Закона за 
обществените поръчки има. 
Толкова управляващи през 
годините не се хващат да 
направят генерални промени 
в него за повече прозрачност. 
Съмненията за корупция в 
България често падат имен-
но върху обществени поръч-
ки. Критики получаваме и от 
европейските си партньори, 
че няма достатъчно контрол 
върху изпълнението им.

„Много неприятно е всич-
ко, защото сега ние трябва 
да даваме обяснения за тази 
сага с Концертната зала. 
Нека хората да знаят какво 
всъщност се случи. Ние 
направихме всичко възмож-
но. 5 години продължава 
това“, завърши Светлана 
Кръстева. 

Два дни след подписването на договора през 2019-а кметът 
Димитър Николов и директорът на Държавна опера – Бургас 
Александър Текелиев изразиха надежда, че до края на годината 
ремонтът ще е готов            ФОТО: АРХИВ ЧФ

А така изгле-
ждаше преди 
5 години фаса-
дата
ФОТО: АРХИВ ЧФ

Проблемът с течовете от покрива бе огромен. Оказа се, че и 
след частичния ремонт продължава да съществува  ФОТО: АРХИВ ЧФ

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Емблематичният ди-
ректор на Бургаската ху-
дожествена галерия „Пе-
тко Задгорски“ Георги 
Динев се разделя с нея. 
Причината е, че в края на 
септември изтича дого-
ворът му за управление, а 
и Динев вече навърши 
пенсионна възраст. „Умо-
рих се, навърших възраст 
и смятам да се оттегля“, 
заяви пред „Черноморски 
фар“ Динев. През неговите 
организационни ръце пре-
минаха десетки изложби, 
биеналета „Приятели на 
морето“ и куп гостуващи 
национални и международ-
ни артпрояви.

Динев бе назначен на 
поста за първи път след 
конкурс. Сега се очаква от-
ново да има такъв, остава 
открит въпросът кога ще 
бъде обявен той от Минис-
терство на културата. До 
обявяването и провежда-
нето му Динев ще остане 
на поста.

Вече в артсредите се 
говори за рокадата, като в 
тях се надяват да се наме-
ри достоен негов заместник, 
така че да продължи въз-
ходящата тенденция на 
галерията като престижен 
бургаски културен инсти-
тут.

Възможно е при обявява-
нето на отворен конкурс 
новият директор да не е 
сред бургаските художници, 

както това стана с гале-
рията в Казанлък, която 
се оглави от външен на 
местната гилдия човек. 
„Казал съм, че се оттеглям, 
за да може който има же-
лание да си подготви кон-
цепция и да се яви“, каза още 
Динев.

„Подготвяме тази про-
цедура, но тя минава през 
одобрение на Министерство 
на културата. Подготвихме 
писмо, което ще изпратим 
до там“, заяви пред „Чер-
номорски фар“ заместник-
кметът на община Бургас 
Диана Саватева. „Той е 
прекрасен художник и като 
такъв иска да е първо ху-
дожник, а след това адми-
нистратор“, допълни тя.

Годините, които Динев 

е отдал на галерията, са 13. 
Дошло е време той като 
художник да се замисли за 
пропуснатото време, за 
пропуснатите нереализи-
рани проекти и нереализи-
рани художествени творби. 
Впрочем на 12 септември 
откри своя изложба в Дря-
ново. Разбира се, ще му 
липсва атмосферата в га-
лерията, но обеща да нами-
ра време, за да си пие кафе-
то с колегите. 

Проблемите на галерия-
та трябва да бъдат реша-
вани и от държавата, и от 
общината. През последни-
те години твърде малко 
средства са отделяни за 
откупки. Много са случаите 
на даренията на много ав-
тори.Вчера в Дряново художникът откри изложба   ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Художникът Георги Динев напуска Бургаската галерия 
„Петко Задгорски“, търсят му заместник



Румънското грозде –
заплаха за родните лозари

ДОНА МИТЕВА 

За последните 26 години 
откакто се занимава с лозар-
ство Селим Иса не помни 
толкова рано да е започвал 
гроздоберът.

„Повече от две седмици 
по-рано тръгна гроздоберът 
тази година. Вместо на 5 
септември започнахме да 
берем още на 20 август. Даже 
и по-рано започнаха от вин-
завода да берат един сорт 
„Перла“ много по-рано.

Пролетта леко закъсня, а 
после дойдоха горещините и 
гроздето узря. Още април – 
май имаше летни жеги. Ло-
зята много нестандартно, 
несвойствено се развиха. 
Няма и грозде тази година, 
добивите са много ниски. 40 
- 50% надолу в сравнение  с 
предходни години“, казва Иса, 
който е представител на 
Националното сдружение на 
лозарите в България и допъл-
ва, че  поне захарността е 
висока. При белите сортове 
22 - 24 градуса.

В неговите лозя са при-
ключили в края на миналата 
седмица брането на бялото 
грозде и са започнали с чер-
вените сортове като „Кабер-
не Совиньон“, „Памид“. И при 
тях захарността се очерта-
ва да е висока.

„Всички бели сортове 
узряха едновременно

и това стана проблем на 
гроздопроизводителите, 
защото работната ръка няма 
как да я пръснат на всичките 
си масиви. Регионът вече 
приключва с брането на бели-
те сортове“, добави Антон 
Полукчиев, председател на 
регионалната лозаро-винарска 
камара „Бургаска Южночер-
номорска“. Той потвърждава, 
че добивите са по-ниски от 
миналогодишните, но пък от 
гледна точка на производи-
телите на вино казва: „Гроз-
дето е доста качествено, с 
добре натрупани захари. Ня-
маше болести по лозята, тъй 
като времето беше сухо. Оч-
акваме добри български вина 
да се произведат“.

Основно  гроздето от 
стопаните на по-големи 
масиви с лозя го дават на 
винзаводите. Имат сключе-
ни договори.

Така наречените „бусаджии“ 
вземат от малките собстве-
ници на лозя. А по думите на 
Иса още не е стартирало 
голямото купуване от пре-
купвачите. Неговото обяс-
нение е, че 

народът още не се е 
ориентирал, че върви 
интензивен гроздобер 

„Народът още не е започ-
нал да пита усилено за грозде, 
а ние след някой и друг ден ще 
приключим с брането. Хора-
та не са свикнали толкова 
рано да търси грозде, за да 
си направи домашно вино и 
ракия. Първите, които се 
усетят, ще успеят да си купят 
грозде, но последните ще 
останат без суровина за вино 
и ракия“, изказва опасенията 
си лозарят.

Цените се движат от 0.90 
до 1.50 за белите грозда, в 
зависимост от количества-
та. При червените - 1.00 лв. 
– 1.20 лв. се очаква да е цената. 
Отбелязва се леко завишение 
спрямо миналата година, но 
при оскъдната реколта няма 
да се покрият харчовете.  

„Виждайки какво става, 
съм решил 

да изкореня още 30 
декара лозя каберне и 

още един сорт

И това не го правя само аз. 
Повечето от лозарите свиват 
декарите, които обработват. 
Аз може и да възстановя една 
част от изкоренените лозя, 
но винаги ще са в минус. Няма 
да е това, което беше преди 
години. Не си струва: дал 
Кольо един лев, взел Кольо 
пак един лев. Какъв е смисъ-
лът? Как да има печалба, 
когато разходите са 800 - 900 

лева на декар“, казва Иса и 
подчертава, че като регис-
триран по всички правила 
производител си плаща към 
държавата, банките, работ-
ниците, общината и за него 
като производител не оста-
ва нищо, даже в някои случаи 
е на минус.

А новата наредба за 
превоз на определени 

стоки, 

където всеки камион, нато-
варен с грозде, минава през 
кантара и му се издават 
превозните документи и се 
сдобива  кода от НАП , за да 
може да пътува, ги затруд-
нява. „При нас не може да има 
отклонение не един тон, 
една чепка грозде, защото се 
засича при излизане от маси-
ва и при влизане във винзаво-
да. Всичко се отчита и се 
плащат данъците. Докато 
гледам дребните собствени-
ци на лозя с 5 - 10 - 20 декара 
продават на бусовете и нищо 
не плащат. Ние и преди пла-
щахме, и сега пак плащаме. 
Само административно ни 
усложниха нещата. 

Бусаджиите и преди не 
плащаха, и сега продължават 
да продават на черно. Ние сме 
от легитимни още по-леги-
тимни, а те – от сивата 
икономика, още по на тъмно. 
Какъв бе смисълът“, пита се 
лозарят, казвайки, че поне по 
половин час стои камионът 

на кантара, освен това имат 
човек, ангажиран да стои на 
компютър. И пак са благодар-
ни, че при тях има кантар, 
защото има техни колеги, за 
които и това е проблем. 

Полукчиев също потвър-
ди, че въпросната Наредба 
затруднява гроздопроизво-
дителите. И припомни, че 
лозарите от Поморие стач-
куваха преди старта на 
кампанията и искаха отмяна.

„Поморийци уж бяха под-
крепени и от другите гроз-
допроизводители в страната, 
но така и не можа да се по-
стигне ефект за по-голям 
отзвук в обществото. Тази 
Наредба наистина е допъл-
нително натоварване за 
лозарите. Направо се учудвам 
защо се приемат наредби, 
които наистина затрудняват 
хората, които са лоялни. 
Имаше си система за просле-
дяване на транспорта, де-
кларира се какво се кара, 
имаше придружителни доку-
менти“, обобщава Полукчиев.

Селим Иса от своя страна 
прави извода, че за лозарство-
то ефектът от наредбата 
е нулев: „Ако идеята е била 
да се спират бусовете от 
Румъния, или прекупвачите, 
то те се изхитриха и товарят 
возила под три тона и поло-
винт и никой не ги закача.

Освен това румънските 
грозда са по-евтини, защото 
тяхната държава подпомага 
производителите. Вече има 
винопроизводители, които 
се хвалят, че вземат от ру-
мънците по-евтино грозде. 
Примерно миналата година 
мускатът при нас беше 1.00 
лев – 1.30, а от Румъния го 
вземаха на 0.73 лв. и задово-
ляваха варненския и добричкия 
пазар. Румънецът прави 
пачки, а ние подсмърчаме и 
берем ядове“.

Към това Полукчиев доба-
вя, че  

страната ни става 
неконкурентоспособна

и в този отрасъл. „Допълни-
телните утежнявания на 
нашите лозари: веднъж имат 
проблем с работната ръка, 
който все повече се задълбо-
чава, втори път ги натовар-
ват с допълнителни админи-
стративни тежести – ги 
кара да се огъват и да намалят 
масивите. Защото дейност-
та им не се субсидира, нито 
от Европа, нито държавна 
политика има, която да ги 
подпомага. И после се иска да 
имаме винарски облик, да 
стоим на световната карта 
като винопроизводители.

 
Няма как да се постигат 

резултати, ако не се 
почне от лозето“,

коментира той.
Председателят на РВЛК 

признава, че много от виноп-
роизводителите са проучва-
ли да вземат грозде от Румъ-
ния. „Румънците подбиват 
пазара на българските гроз-
допроизводители“.

По негови думи определено 
е имало голям интерес от 
страна на винопроизводите-
ли към румънско грозде, макар 
към този момент да не е 
наясно има ли вече реализиран 
внос и колко е той.

„Ще продължаваме да из-
искваме отношение от стра-
на на държавата“, категори-
чен е Полукчиев, за да се 
избягва внос на много по-ев-
тино грозде от чужбина. 
Стига да има стабилно пра-
вителство с ясна и последо-
вателна политика в областта 
на земеделието като цяло и 
в частност към лозарството 
и винопроизводството.
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Заради сушата. Очакваме по-малко, но качествени вина

„
Бусаджиите и 
преди не плаща-
ха, и сега продъл-
жават да прода-
ват на черно

Селим Иса

ДОНА МИТЕВА

Ниски добиви от слънчо-
глед и царевица отчитат 
земеделските стопани от 
региона. Загубите за произ-
водителите са драстични, 
а двете култури няма с 
какво да бъдат заменени, 
затова трябва да се работи 
в посока напояване.

„При слънчогледа добивът 
е между 100 и 120 килограма 
при нас. Миналата година 
стигаха до 150, което пак е 
ниско. Исторически погле-
днато, не е имало по-нисък 
добив на слънчоглед в стра-
ната за последните 30 годи-
ни. При 100 кг добив от декар 

и цена 85 лева – положението 
не е лошо, а направо трагич-
но. И то цената е да се зака-
ра до преработвателя. Само 
рентата не може да бъде 
покрита от такъв приход.

Добивът при царевицата 
е до 200 килограма, а в най-
добрия случай до 250 от декар, 
което е поне четири пъти 
по-ниско от онова, което е 
добивано. През миналата го-
дина, която също беше суша-
ва, неполивната царевица бе 
дала по 420 – 450 кг/дка, което 
не е хубав добив, но поне може 
да се говори за нулеви разходи. 
При царевицата цената е 0.35 
- 0.36 лв. за килограм, закарана 
до пристанище.

От Европейските центро-
ве за климатични промени и 
анализи излязоха с доклади, 
в които се казва, че България 
се намира в най-сухата си 
година от 35 години насам и 
очаква най-ниската си рекол-
та на царевица“, коментира 
Илия Проданов, председател 
на НАЗ, и допълва: „Сушата 
ни удари много жестоко 
тази година. На стопаните 
не им излиза сметката.

Ниските добиви на царе-
вица няма да повлияят 
върху животновъдството, 
защото са достатъчни да 
задоволят нуждите му. 

„Що се отнася до произ-
водството на олио, с което 

пряко се свързва добивът на 
слънчоглед, производите-
лите му няма как да са при-
теснени, защото въпреки 
всичко се произвежда доста-
тъчно. Проблемът си оста-
ва отново у производители-
те на слънчоглед, които 
няма как да получат адеква-
тен приход. А и за прера-
ботвателите, които най-
вероятно няма да натоварят 
на сто процента мощности-
те си“, продължава той, 
допълвайки, че добивите в 
Румъния и Украйна също са 
лоши, но това не пречи да се 
внася и нерафинирано олио 
от Украйна и да се дообра-
ботва у нас.

Гроздоберът тази година започна две седмици по-рано
ФОТО: AGRI.BG

Слаба реколта от слънчоглед и царевица

Председателят на Националното сдружение на зърнопроизво-
дителите Илия Проданов обича работата на полето с отлична-
та техника, която има    ФОТО: ФБ

Лозари и 
винопроиз-
водители 
от Поморие 
протестираха 
с блокада на 
възлов пътен 
участък в края 
на юли срещу 
фискалната 
наредба, коя-
то ги принуж-
дава предва-
рително да 
декларират 
гроздето 
ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА
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МИГ-Айтос и партньори от Румъния с проект 
за транснационално сътрудничество 

„Младежки лагери на територията на МИГ-Айтос“
МИГ-Айтос подписа Ад-

министративен договор за 
предоставяне на безвъз-
мездна финансова помощ 
по процедура за подбор на 
проектни предложения за 
изпълнение на проект 
"Младежки лагери на тери-
торията на МИГ „Айтос“, 
МИГ „Напока Поролисум“, 
МИГ "Лидер Бистрица-На-
сад" и МИГ "Лунка Жоаса и 
Сиретулуи". Общата стой-
ност на проекта е в размер 
на 187 717.52 лв., финансо-
вата помощ е в размер на 
100%.

Проектът е за трансна-
ционално сътрудничество 
и се изпълнява съвместно 
с партньори от Румъния. 
Дейностите по проекта се 
изпълняват както на те-
риторията на действие на 
Сдружение „Местна иници-
ативна група – Айтос“, 
така и на територията на 
действие на асоциираните 
партньори по проекта от 
Румъния. Подпомагането 
по процедурата цели осъ-
ществяване на съвместни 
дейности, допринасящи за 
устойчивото развитие на 
местните общности и са 
подпомагащи за постига-
нето на целите на страте-
гиите за ВОМР и на ПРСР 
2014 – 2020 г.

Младите хора от тери-
торията на МИГ „Айтос“, 
са основна целева група на 
проекта. Дейностите са 
свързани с организирането 
на съвместни лагери за 
младежи от териториите 
на всеки МИГ, на които чрез 
информиране и обучения да 
се обърне внимание на три-
те основни направления за 
устойчиво развитие – чис-
та околна среда, екологич-
но чиста храна и природо-
съобразен начин на живот. 
Чрез лагерите се цели 
създаването на връзки 
между младежите и подго-
товката им за посрещане 
на предизвикателствата, 

свързани с последиците от 
глобалното изменение на 
климата. Очакваните ре-
зултати са участниците 
да придобият умения за 
живот в съответствие с 
природата, да научат по-
вече за екологичните мест-
ни храни и значението им 
за устойчиво развитие на 
своите територии. 

Младежки лагер на 
територията на МИГ 

„Бистрица – Насад“
Местна инициативна 

група „Бистрица – Насад“, 
Румъния организира и про-
веде младежки лагер на 
територията на сдруже-
нието, в периода от 22 до 
25.08.2024 г. Лагерът се 
провежда в изпълнение на 
Дейност 1 от проект „Мла-
дежки лагери на терито-
рията на МИГ „Айтос“, МИГ 
„Напока Поролисум“, МИГ 
„Лидер Бистрица – Насад“ 
и МИГ „Лунка Жоаса и Си-
ретулуи“ за вътрешноте-
риториално и трансгра-
нично сътрудничество. По 
време на четиридневния 
лагер младежите имаха 
възможност да посетят 

резиденция Sanct Gurgh 
Mansion в Кормая (Sangeorz-
Bai), където освен че дегу-
стираха местни продукти, 
се срещнаха с останалите 
партньори и се запознаха с 
целта и идеята на проекта. 
Проведе се дискусия на те-
ма глобалното затопляне 
и разисквания във връзка с 
отношението и значението 
ѝ за опазване на природата 
и борбата с климатичните 
промени. Истинска забава 
предизвика организираната 
вечеря-парти на басейн 
Hyperion Pension Pool  – Кор-
мая. 

Голям интерес у младите 
хора предизвика т.н. Къща 
на пъстървата, с вкусни 
местни храни и деликатеси. 
Младежите станаха свиде-
тели как обработените 
продукти от фермата 
стигат до трапезата. За 
тази работилница „за 
местни храни, за промоти-
ране на местни продукти, 
специфики и идентичност 
в чиния“ увлекателно раз-
каза експертът Флорин 
Ходорога. Младежите по-
сетиха и традиционна къща 
в Кормая и водопада Cormaia 

gorges. Флорин Ходорога им 
представи елементите на 
биоразнообразието, кли-
матичното и антропоген-
ното въздействие върху 
територията. Вечерта 
младежите се потопиха в 
атмосферата на отлично 
организираната филмова 
вечер.

През последните два дни 
имаше последователни 
пътувания до Sangeorz-Bai 
и Родна. Организирани бяха 
велопоходи (през Аквапримус 
и през Valea Vinului), с цел 
насърчаване на алтерна-
тивни средства за транс-
порт за използване в мест-
ната мобилност. Проведе 
се обучение за биоразноо-
бразието, глобалното за-
топляне и значението на 
опазването на околната 
среда в борбата с клима-
тичните промени и среща 
в централата на МИГ „Ли-
дер Бистрица Насауд“ в 
Илва Мика за обратна 
връзка, свързана с резулта-
тите от младежкия лагер 
- заключения и предложения 
относно темата на проек-
та, изменението на клима-
та и осведомеността.

Уважаеми директори, 
преподаватели, ученици, 

родители,

Скъпи граждани на 
община Айтос,

Приемете сърдечните ми 
поздрави по повод старта 

на новата учебна 2024/2025 
година!

Мили първоклас-
ници, честит да 
Ви е първият ден 
в училище! Бъдете 
любознателни и 
уверени в своите 
сили. Желая Ви 
здраве по дългия 
път на знанието!

Скъпи уче-
ници, бъдете 

любознателни и упорити, винаги изпълнени с мечти 
и сили да ги постигате. Вярвайте в себе си, посре-
щайте трудностите смело, а успехите – с идеята, 
че можете повече! Пожелавам на Вас и на Вашите 
родители здраве и високи резултати, с които да 
се гордеем всички!

Уважаеми учители, с благодарност и призна-
телност, Ви пожелавам успешна и творческа нова 
учебна година! Вярвам в професионализма Ви и съм 
сигурен, че ще съчетавате преподаването на знания 
с много грижа и обич към децата на община Айтос!

Скъпи родители, бъдете пример за Вашите деца, 
вдъхвайте им любов към познанието. Подкрепяйте 
ги да следват мечтите си.

Успешна учебна година! 
На добър час! 

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ПРЕДИ ПЪРВИЯ ЗВЪНЕЦ!

Поздрав на кмета Васил Едрев 
по повод първия учебен ден

Васил Едрев,
кмет на община Айтос

От 18 до 22 август 2024 г. 
с участието на младежи от 
Айтос, се проведе пореден 
младежки лагер – на тери-
торията на МИГ „Напока 
Поролисум“, Румъния. Дей-
ностите по проекта про-
дължават и през 2025 г.

Проектът се осъществява 
с финансовата помощ на Ев-
ропейски земеделски фонд за 
развитие на селските райони 
във връзка с Администрати-
вен договор №BG06RDNP001-
19.607-0009-C01/РД 50-183 от 

14.09.2023 г. за предоставяне 
на безвъзмездна финан- 
сова помощ по процедура 
№BG06RDNP001-19.607 за 
подбор на проектни предло-
жения за вътрешнотерито-
риално и транснационално 
сътрудничество по подмярка 
19.3 „Подготовка и изпълнение 
на дейности за сътрудничест-
во на местни инициативни 
групи“ от мярка 19 „Водено 
от общностите местно раз-
витие” от Програма за раз-
витие на селските райони 
2014-2020 г.

Традиционната къща в Кормая          ФОТО: МИГ-АЙТОСМладежкият лагер на територията на МИГ „Напока Поролисум“Младежкият лагер на МИГ „Бистрица – Насад“

Румънските 
домакини  
с интересни 
инициативи  
за младежите
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Целта е проектът да развитие екологичното 
образование и новоизградения СТЕМ център

От образователния опит на Финландия  
ще се учат педагози на СУ „Христо Ботев”

СУ „Христо Ботев“, 
Айтос стартира новата 
учебна година с поредния 
спечелен проект по Еразъм 
+ "Еко предизвикателства 
– технологични решения в 
моето училище". 15 педа-
гози от най-старото ай-
тоско училище ще се 
възползват от предоста-
вената възможност да 
пътуват по мобилности, 
свързани с екология и STEM 
във Финландия, Ирландия, 
Португалия и Франция. 

"За първи път заложихме 
дейност Job Shadowing – 
това дава право на учите-
ли да се докоснат до чужда 
образователна система 
чрез ежедневни наблюдения, 
хоспетиране и изнасяне на 
уроци. И не къде да е, а във 
Финландия – страната с 
една от най-добрите об-
разователни системи в 
света", споделиха коорди-
наторите Милена Курто-
ва - Радева и Невелина Ва-
силева. 

Проектът е с продъл-
жителност една година и 
ще допринесе за развитие-
то на екологичното обра-
зование и новоизградения 
СТЕМ център в училището. 
Ръководството на СУ 
„Христо Ботев“, в лицето 
на директора Пенка Киря-
зова, поздрави екипа и 
участниците в проекта и 
им пожелава ползотворна 
работа и успехи.

СУ „Христо Ботев“, Айтос

ПГСС „Златна нива“ гр. Айтос ОБЯВЯВА

ПГСС „ Златна нива“ гр. Айтос обявява процедура 
за събиране на оферти за закупуване на  материали, 
учебни средства и пособия  за  реализиране на 
дейностите  по Националната програма „ Осигурява-
не на съвременна, сигурна и достъпна образовател-
на среда“, Модул „Съвременна среда за качествено 
обучение по хуманитарни науки по география и 
икономика, по технологии и предприемачество и за 
целодневна организация на учебния ден“.

Списъкът с материали, учебни средства и по-
собия е качен на www.pgss-aitos.org.

Офертите за закупуване на канцеларски мате-
риали се изпращат в срок до 14:00 часа на 30.09.2024 
година на имейла на училището: info-200114@edu.
mon.bg

* * *
ПГСС „ Златна нива“ гр. Айтос обявява проце-

дура за събиране на оферти за закупуване на  
обзавеждане и оборудване на кабинет по География 
и икономика, съгласно изискванията на Национал-
ната програма „ Осигуряване на съвременна, си-
гурна и достъпна образователна среда“, Модул 
„Съвременна среда за качествено обучение по 
хуманитарни науки по география и икономика, по 
технологии и предприемачество и за целодневна 
организация на учебния ден“:

Списъкът с обзавеждането и оборудването  е 
качен на www.pgss-aitos.org.

Офертите за закупуване на обзавеждане и 
оборудване се изпращат в срок до 14:00 часа на 
30.09.2024 година на имейла на училището: 
info-200114@edu.mon.bg

* * *
ПГСС„ Златна нива“ гр. Айтос обявява проце-

дура за събиране на оферти за закупуване на 
оборудване на кабинет по География и икономика, 
съгласно изискванията на Националната програма 
„ Осигуряване на съвременна, сигурна и достъпна 
образователна среда“, Модул „Съвременна среда 
за качествено обучение по хуманитарни науки по 
география и икономика, по технологии и предпри-
емачество и за целодневна организация на учебния 
ден“.

Списъкът с оборудването  е качен на www.
pgss-aitos.org.

Офертите за закупуване на канцеларски мате-
риали се изпращат в срок до 14:00 часа на 30.09.2024 
година на имейла на училището: info-200114@edu.
mon.bg

* * *
ПГСС „ Златна нива“ гр. Айтос обявява проце-

дура за събиране на оферти с предмети на достав-
ка:  Закупуване  и монтиране на алуминиеви щори 
.  Списъкът  е качен на www.pgss-aitos.org.

Офертите за закупуване и монтиране на  щори 
се изпращат в срок до 14:00 часа на 30.09.2024 
година на имейла на училището: info-200114@edu.
mon.bg

* * *
ПГСС „ Златна нива“ гр. Айтос обявява проце-

дура за събиране на оферти с предмети на достав-
ка:  Закупуване на балатум и первази.

Офертите за закупуване на балатум и первази 
се изпращат в срок до 14:00 часа на 30.09.2024 
година на имейла на училището: info-200114@edu.
mon.bg

О Б Я В А

Районно мюфтийство гр. Бургас обявява търг 
за поземлени имоти (земеделски земи), а именно:

1.Поземлен имот с идентификатор 61666.47.4 
по кадастралната карта и кадастралните регистри 
одобрени със Заповед РД-18-207/03.06.2020 на 
изпълнителен Директор на АГКК, адрес на поземления 
имот с. Разбойна, общ. Руен, обл. Бургас, находящ 
се в местността „ЮЧ МЕЗАР“, с обща площ 24998 
кв. м., трайно предназначение на територията: 
Земеделска, с начин на трайно ползване: Нива, 
категория на земята при неполивни условия: 8 
(осма), по актуална скица от 23.08.2024 г.

2. Поземлен имот с идентификатор 63598.54.5 
по кадастралната карта и кадастралните регистри 
одобрени със Заповед РД-18-208/03.06.2020 на 
изпълнителен Директор на АГКК, адрес на поземления 
имот с. Ръжица, общ. Руен, обл. Бургас, находящ 
се в местността „ГЮЛМЕЗ ТАРЛА“, с обща площ 
3479 кв. м., трайно предназначение на територията: 
Земеделска, с начин на трайно ползване: Овощна 
градина, категория на земята при неполивни условия: 
3 (трета), по актуална скица от 23.08.2024 г.

3. Поземлен имот с идентификатор 63598.45.28 
по кадастралната карта и кадастралните регистри 

одобрени със Заповед РД-18-208/03.06.2020 
на изпълнителен Директор на АГКК, адрес на 
поземления имот с. Ръжица, общ. Руен, обл. 
Бургас, находящ се в местността „ОБРУКА“, с 
обща площ 3479 кв. м., трайно предназначение 
на територията: Земеделска, с начин на трайно 
ползване: Овощна градина, категория на земята 
при неполивни условия: 3 (трета), по актуална 
скица от 23.08.2024 г.

4. Поземлен имот с идентификатор 87638.13.8 
по кадастралната карта и кадастралните регистри 
одобрени със Заповед РД-18-194/19.05.2020 на 
изпълнителен Директор на АГКК, адрес на поземления 
имот с. Ясеново, общ. Руен, обл. Бургас, находящ 
се в местността „ПАША ЯЙЛЯ“, с обща площ 14944 
кв. м., трайно предназначение на територията: 
Земеделска, с начин на трайно ползване: Нива, 
категория на земята при неполивни условия: 6 
(шеста), по актуална скица от 23.08.2024 г.

Търг с явно наддаване ще се проведе на 26.09.2024 
г. в канцеларията на Районно мюфтийство гр. Айтос, 
ул. „Цар Освободител“ № 1 от 10:00 часа. Начална 
тръжна цена 40,00 лв. на декар.

За повече информация: гр. Айтос – тел. 0558/2-
63-64, 0877106613

„АЙТОС-АВТОТРАНСПОРТ“ ЕООД – ГРАД АЙТОС
Търси да назначи двама шофьори за Автогара – Айтос и шофьори за ученически автобуси..

Изисквания – категория D, професионална компетентност и валиден психотест.

Повече информация на тел. 0879 29 77 22

Директо-
рът Пенка 
Кирязова и 

педагозите 
подготвят 

визитата по 
проекта

ФОТО: СУ „ХРИСТО 
БОТЕВ“

СУ „Никола Вапцаров“ 
подготви 

патриотичната 
програма за празника

Айтос празнува 6 сеп-
тември с поклон и цветя 
пред паметната плоча в 
бившето Логопедично 
училище, където е квар-

тирувала 11-а Айтоска 
дружина, участвала в Съ-
единението през 1885 г. 
Плочата е поставена от 
признателното айтоско 
гражданство през 1985 г., 
по повод 100-годишнината 
от Съединението на Кня-
жество България и Източ-
на Румелия.

Патриотичните думи 
и вечните песни на Бъл-
гария, представени от 
талантливите девойки 
на Средно училище "Ни-
кола Йонков Вапцаров", 
превърнаха поклонението 
пред делото на съедини-
стите във вълнуващ 
празник на българския дух, 

на целостта на България 
и силата на българското 
обединение.

На тържеството с 
цветя дойдоха много учи-
тели, директори на учи-

лища и детски градини, 
ученици и граждани, 
представители на клубо-
ве, дружества и органи-
зации. Местната власт 
беше представена от 

председателя на Общин-
ски съвет – Айтос Краси-
мир Енчев и зам.-кмета 
на Община Айтос Калоян 
Калоянов.

НП

Айтос празнува Съединението пред щаба на 11-а Айтоска дружина

Талантливите момичета на СУ „Никола Вапцаров“

От 39 години Айтос празнува Съединение-
то пред паметната плоча на 11-а Айтоска 
дружина

Калоян Калоянов и Красимир Енчев с цветя и 
поклон за историческата годишнина

ФОТО: НП
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На редовно заседание 
на 29 август Общин-
ски съвет – Айтос 

прие решение да дофинан-
сира маломерни паралелки 
в четири училища. Утвър-
дено беше и функционира-
нето на маломерни групи 
в училища и детски гради-
ни на територията на 
община Айтос за учебната 
2024/2025 година. 

Предложението е на 
кмета Васил Едрев във 
връзка с докладни записки 
от директорите на ОУ 
„Светлина“, с. Тополица, 
ОУ „Св. св. Кирил и Мето-
дий“, с. Карагеоргиево, ОУ 
„Христо Ботев“, с. Пирне 
и ОУ „Христо Ботев“, с. 
Мъглен. Нормативът за 

минимален брой ученици 
в І – ІV клас е 16 ученици, в 
V – ХІІ клас – 18 ученици. 
Недостигът до нормати-
ва в училището в с. Топо-
лица е 27 ученици, в с. Ка-
рагеоргиево – 43, в с. 
Пирне – 4, а в с. Мъглен – 12, 
или общо 86 ученици за 
четирите училища.

Стана ясно, че в бюдже-
та на община Айтос за 
2024 година финансовите 
средства са заложени и 
разпределени по бюдже-
тите на съответните 
училища. По предложение 
на кмета и във връзка с 
докладните записки на 
директорите на детски 
градини, при норматив за 

минимален брой 12 деца в 
самостоятелна група, 
Съветът утвърди функ-
ционирането на смесена 
полудневна група със 7 
деца в с. Поляново за учеб-
ната 2024/2025 година, на 
смесена полудневна група 
с 11 деца в с. Черноград, на 
смесена полудневна група 
с 10 деца в с. Пещерско, на 
смесена полудневна група 
с 8 деца в с. Черна могила 
и на смесена полудневна 
група с 8 деца в с. Мъглен. 
Кметът на община Айтос 
беше упълномощен да 
предприеме необходимите 
правни и фактически 
действия по изпълнение 
на решението.

НП

Община Айтос
ПОКАНА

Община Айтос, съвместно с Организацията по оползотворяване 
на отработени масла „ОЙЛ РЕЦИКЛЕЙШЪН” ЕООД канят граждани-
те на Общината на 17.09.2024 г. от 10:00 часа в Заседателната 
зала на Общината за участие в семинар на тема: „Управление на 
отпадъци от отработени масла”

Целта  на  семинара е даде представа за правилните действия 
на гражданите, свързана с дейностите по разделно събиране, съх-
ранение и предаване на отпадъци от отработени масла, проблеми-
те, свързани с нерегламентирано изгаряне и изхвърляне на отра-
ботени масла, както и опасностите върху човешкото здраве и 
околната среда.

Обучението е подходящо за генератори на отработени масла – 
автосервизи, лица, извършващи дейности по събиране и съхранение 
на опасни отпадъци, лица пускащи свежи масла на пазара.

Лектор на семинара е представител на Организацията по опол-
зотворяване на отработени масла „ОЙЛ РЕЦИКЛЕЙШЪН” ЕООД.

ЗА ЗАЩИТЕНА И ЧИСТА ОКОЛНА СРЕДА!

ОБЯВА

Футболен клуб „Вихър“ – Айтос набира деца, родени през 2014 
и 2015 година за попълване на групите си. Децата, родени през 
2014 и 2015 година, желаещи да тренират, да се обадят на двамата 
треньори: Димчо Данов – тел. 0888 399399 и Борис Николов – 
тел. 0884 101096!

Общинският съвет утвърди функционирането на смесени полудневни групи в пет населени места

Общината дофинансира маломерни 
паралелки в четири училища 

Общината гарантира финансово учебната година в селата            ФОТО: НП

Бандата празнува първи 
рожден ден с приятели

НЧ „Васил Левски 1869“ – 
Айтос символично изпрати 
лятото с дебютен „Концерт 
за приятели“ на музикална 
група „Пазара“ с ръководител 
Иван Иванов – китарист и 
фронтмен. Без много шум и 
показност, Иванов създаде 
първата от 30 години насам 
музикална банда в града, за-
това и интересът на айтозлии 
към концерта беше много 
голям.

На първата си публична 
изява „Пазара“ изненада пуб-
ликата с разнообразен репер-
тоар от евъргрийни, рок, 
класически балади, сръбско, 
песни на „Диана експрес“, на 
„Тангра“, Братя Аргирови, 

Дует „Мания“ и на Георги 
Минчев. И разбира се, с ви-
зитната си картичка – „Уис-
ки в буркан“ на Thin Lizzy, с 
текст, написан от Иван. 

За членовете на групата 
музиката е мечтаното хоби, 
а бандата – сбъднато желание, 
назрявало с десетилетия. С 
концерта „момчетата“ праз-

нуваха и първи рожден ден на 
формацията. Създадена през 
есента на 2023 г., до момента 
групата е имала само една 
„официална“ изява – на 17 
февруари, на юбилея на съз-
дателя си. 

Концертът на „Пазара“ 
е част от проявите, които 
читалищните дейци орга-

низират по повод 155 години 
от създаването на възрож-
денската културна инсти-
туция в Айтос. До края на 
тази година групата плани-
ра още три концерта, по 
един на месец, всички посве-
тени на читалищната го-
дишнина.

НП

И тази година на 14 сеп-
тември община Айтос ще 
участва в доброволческата 
инициатива „Да почистим 
България заедно“. Коорди-
натор, определен за кам-
панията, е ст. експерт 
Катя Иванова, Дирекция 
ТСУРР, телефон за контакт: 
0897992321.

Участниците, които до 
този момент заявиха же-
лание да се включат, са 
Професионална гимназия по 
селско стопанство "Златна 
нива", гр. Айтос – двора и 
района около професионал-
ната гимназия, Средно учи-
лище "Христо Ботев“, гр. 
Айтос ще почиства района 
на поликлиниката в гр. Айтос; 
Средно училище "Никола Й. 
Вапцаров", гр. Айтос – двора 

и района на училището, 
Основно училище "Св. св. 
Кирил и Методий", с. Кара-
георгиево, общ. Айтос – дво-
ра и района на училището, 
Основно училище "Христо 
Ботев", с. Пирне, общ. Айтос 
– двора и района на училище-
то, Основно училище "Свет-
лина", с. Тополица, общ. Айтос 
– двора и района на училище-
то, Основно училище "Ата-

нас Манчев", гр. Айтос – дво-
ра и района на училището.

Граждани, организации и 
фирми, желаещи да се вклю-
чат в доброволческата 
инициатива, трябва да по-
звънят на тел. 0897992321 
- ст. експерт Катя Иванова, 
за да заявят участие и да 
получат чували и ръкавици.

Искате да живеете на 
чисто?! Включете се!

По проект, съгласно 
договор за съвместна 

дейност с Фонд 
„Социална закрила“ 

Приключиха ремонтните 
дейности по проект за из-
вършване на „Строително-
монтажни/ремонтни работи 
на Защитено жилище за лица 
с умствена изостаналост“, 

след проведена и изпълнена 
процедура по ЗОП. 

Извършен е външен и въ-
трешен ремонт на Защите-
но жилище – Айтос, на стой-
ност 77 965.52 лв. Проектът 
се реализира по договор за 
съвместна дейност №РД-
21/15.05.2024 г. с „Фонд соци-
ална закрила“ (ФСЗ) към МТСП. 
Финансирането по проекта 
е 90% от Фонда и 10% съфи-

нансиране от Община Айтос. 
78  200.59 лв. е общият 

размер на средствата за ре-
монта по договор. Преценка-
та за изпълнението на про-
екта се извършва от ФСЗ на 
основание извършена провер-
ка на място. 

Очаква се одобрение на 
резултата от ремонтните 
дейности от Фонд социална 
закрила.

На 14 септември „Да почистим 
България заедно 2024“

Обновиха Защитено жилище – Айтос

Бъди активен!
ФОТО: НП

За първи път се извършва външен ремонт на сградата
ФОТО: НП

Прекрасни условия за обитате-
лите

Група „Пазара“ за първи път на читалищна сцена

Първата изява 
на „Пазара“ 

през февруари
ФОТО: „ПАЗАРА“



Тридневен празник за юбилея 
на клуб „Туристи ветерани”
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Кметът удостои клуба с почетен плакет за 50-ия рожден ден 

С тридневен празник 
клуб „Туристи вете-
рани“ при ТД „Чудни 

скали“ – Айтос отбеляза 
половинвековен юбилей. 
Преди официалния старт 
на тържествата ръково-
дителят Ирина Николова 
и членовете на клуба по-
срещаха на жп гара Айтос 
гости от цялата страна. 

На 11 септември в Засе-
дателната зала на Общи-
ната беше представена 
презентация за изключи-
телно богатата и съдър-
жателна дейност на клуба 
през годините. Кметът 
Васил Едрев, председател 
на ТД „Чудни скали“ и пред-
ставители на гостите 
поднесоха поздрави и бла-
гопожелания по повод 
кръглата годишнина. „То-
зи юбилей е повод за гордост 
не само заради постигна-
тите успехи и завоювания 
престиж, но и заради все-
отдайните и неуморните 
усилия, които членовете 
на клуба полагат в продъл-
жение на 50 години за раз-
витието на туризма в 
община Айтос. Обръщам се 
с благодарност към много-
бройните членове на клуба, 
които през тези 50 години 

са пример за всички нас, за 
децата и младите хора. Вие 
не само популяризирате  
туристическите идеи. Клуб 
„Туристи ветерани“ дока-
за, че колектив се гради със 
задружни усилия, висок 
туристически дух, с воля 
и искрена обич към българ-
ската природа и история“, 
каза кметът в празнично-
то си обръщението към 
ветераните.

По повод юбилея, градо-
началникът връчи на пред-
седателя на клуба Ирина 
Николова Почетен плакет 
с Диплом – За достоен при-
нос към туристическото 
движение.

Клуб „Туристи ветерани“ 
има утвърдени традиции, 

винаги е бил сред водещите 
клубове в страната и при-
мер за инициативен и ди-
намичен туристически 
живот. Трудно могат да 

бъдат изброени планин-
ските изкачвания, походи-
те, екскурзиите, съборите 
и националните туристи-
чески инициативи, в които 

членовете на клуба са 
участвали в продължение 
на пет десетилетия. Но 
със сигурност и в бъдеще 
ще се помни приносът на 
доайените за създаването, 
развитието и успехите на 
клуба.

По-късно домакини и 
гости посетиха Архите-
ктурно-етнографския 
комплекс „Генгер“ и парк 
„Славеева река“, а привечер 
отпътуваха за хижа „Топо-
лица“ в местността Кър-
катлъка. Членовете на 
клуба бяха подготвили 
забавна програма – имаше 
много туристически песни, 
скечове, хора и танци. В 

четвъртък и петък про-
грамата на празника включ-
ваше поход до местността 
Бяла река и активна раз-
ходка в околностите на 
хижата.

На старта на 60-ото си 
десетилетие Клубът из-
рази готовност да бъде 
пазител на заветите на 
първосъздателите на ту-
ристическото дружество 
в Айтос и да предава на 
поколенията опита, мъд-
ростта и любовта си към 
природата.

Честит юбилей на Ири-
на Николова и на туристи-
те ветерани!

НП

Расте млада и 
талантлива смяна  

в СКБ „Айтос“

Децата от Спортен 
клуб по борба „Айтос“, с 
треньори Октай Хасан и 
Сийка Иванова поддържат 
форма и през лятото с 
активни тренировки и 
нонстоп участия в със-
тезания. Поредната им 
успешна изява беше на Х 
Международен турнир по 
свободна бора в гр. Дъл-
гопол, на който сили 
премериха общо 150 деца.

Най-малките ни борци 
заслужиха 10 медала на 
международния тепих. В 
подготвителната група 
на върха беше Пресияна 
Борисова със златен медал, 
Мерт Сюлейман спечели 
сребърното отличие. С 
четири бронзови медала 
се окичиха Ирем Илханова, 
Недка Антонова, Стилян 
Руменов и Йоан Борисов. 
В категория „Деца“ (пър-
ва група) отлично беше 
представянето на Огнян 
Деянов – второ място и 
сребърен медал. Във вто-
ра група „Деца“ със сребъ-

рен медал състезанието 
успешно приключи Ибра-
хим Ибрям. При момчета-
та Александър Кандур и 
Тахир Тахиров се пребори-
ха за две трети места и 
бронз. 

Борците ни не пропус-
наха и Международния 
турнир по случай празни-
ка на община Ветово. От 
там отзивите са за от-
лично представяне във 
всички възрастови групи. 
Мерт Сюлейман и Илия 
Урсаки донесоха два злат-
ни медала, сребърен медал 
заслужи Огнян Деянов. 
Трима са бронзовите ме-
далисти – Ибрахим Мус-
тафа, Тахир Мюмюнов, 
Михаил Урсаки. Достойно 
на петото място се на-
редиха Али Али и Юнал 
Гюксел.

Ден по-късно отборът 
на СКБ „Айтос“ беше на 
празника на община Сун-
гурларе, за да представи 
айтоската школа в тра-
диционните народни 
борби. Само часове по-
късно клубът се включи 
и в националните народ-
ни борби в чест на първия 

олимпийски шампион на 
България Никола Станчев 
в село Твърдица.

„Расте млада, талант-
лива смяна в школата по 
борба. Айтозлии ще могат 
да видят какво са постиг-
нали нашите момичета 
и момчета на Националния 
турнир по свободна борба, 
който традиционно се 
провежда през м. октом-
ври, в дните около праз-
ника на Айтос – Димитров-
ден“, коментира за НП 
президентът на СКБ 
„Айтос“, Ружди Ахмед.

НП

Нямат умора: Много медали и участия 
на айтоските борци през септември

Като ръково-
дител, Ирина 
Николова орга-
низира трети, 
пореден юбилей 
на Клуба

Няма природна и историческа забележителност в България, 
която туристите ветерани да не са опознали – на снимката: 
пред лифт „Ястребец“До хижа „Пионерска“            ФОТО: КЛУБ „ТУРИСТИ ВЕТЕРАНИ“ 

Момичетата с шампионска изява 
в Дългопол Най-малките в клуба с 10 медала

На народните борби 
в Твърдица На финала на борбите в Сунгурларе                ФОТО: НП



Уважаеми учители,
Поверяваме ви най-скъпо-

то си – нашите деца, и раз-
читаме на вашия професио-
нализъм и качества като 
личности, за да им предаде-
те знания и опит и да ги 
направите добри хора и до-
стойни граждани. 

Приемете моите най-ис-
крени благодарности за ва-
шето усърдие, търпение, 
любов към професията и 
учениците, за разбирането 
и себеотдаването! Бъдете 
здрави и усмихнати! Вие сте 
примерът, който ще пазят 
децата ни и вашите съвети 
ще ги следват по пътя към 
сбъдване на мечтите им!

Мили ученици,
Започва новата учебна 

година. Прекрачете прага на 

любимото училище с увере-
ност и радост! Посрещнете 
предизвикателствата сме-
ло и с готовност да се раз-
вивате и да приемате ново-
то с отворени сърца! Бъдете 
любознателни и любопитни! 
Образованието е ключът 
към вашето бъдеще, затова 
приемайте уроците с любов. 

По пътя към знанието не 
забравяйте да създавате 
приятелства! Училището е 
място за трупане на опит и 
за създаване на общност, 
подчинена на законите на 
разбирането, уважението и 
споделянето. В нея всяко 
постижение се празнува, а 
всяка трудност се преодо-
лява с помощ от приятели. 

Бъдете здрави, смели и 
ученолюбиви! Уважавайте 
се, подкрепяйте се, меч-
тайте!

Скъпи родители,
На вас се пада отговор-

ността да убедите децата 
си, че образованието е един-
ственият път да имат по-
добър и смислен живот. То 
ще им даде хоризонти и ще 
направи сбъдването на меч-
тите им възможно. Там ще 
научат всичко най-важно, за 
да могат да вървят уверено 
и стабилно по пътя си. Под-
крепяйте ги! Знанието е 
богатството, от което се 
нуждаят и което ще им от-
вори всички врати. Дайте 
им криле и позволете на 
учителите да им покажат 
как да летят. 

Честит първи учебен ден!

Тихомир Янакиев 
кмет на община Созопол
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Честит първи учебен ден!

Пр е з и д е н т ъ т  н а  
Р България Румен 
Радев се срещна с 

кмета на община Созопол 
Тихомир Янакиев. Двамата 
обсъдиха политическата 
обстановка в страната и 
изразиха тревогата си от 
продължаващата война в 
Украйна. Кметът Янаки-
ев сподели трудностите, 
които среща в комуника-
цията с Националния ин-
ститут за национално и 
културно наследство 
(НИНКН) при строежа на 
автогара в Созопол. Пре-
зидентът отбеляза, че 
откритите в Созопол 
археологически находки, 
включително и на този 
обект, са от национално 
значение.

Румен Радев и Тихомир 
Янакиев обсъдиха и потен-

циала на Созопол за разви-
тие на различни видове 
туризъм, но споделиха и 
проблемите, като един от 
основните е липса на пер-
сонал. 

Кметът Янакиев пода-
ри на президента каменна 
плоча с изсечена на нея 
реплика на най-старата 
аполонийска монета, от-
крита в града. Плочата е 
създадена по повод 50-ата 
годишнина от обявяване-
то на Стария град на Со-
зопол и остров Свети 
Кирик и Юлита за архи-
тектурен и археологически 
резерват „Старинен Со-
зопол“. 

На срещата присъства-
ха зам.-кметовете Андрей 
Николов и Тодор Дамянов, 
както и част от екипа на 
президента.

Президентът получи от кмета  
на Созопол паметна плоча 

с първата аполонийска монета

Със свое решение Ми-
нистерски съвет предос-
тави на община Созопол 
за безвъзмездно ползване 
за 10 години остров Свети 
Иван.

Археологическият ре-
зерват „Острови Св. Иван 
и Св. Петър“ е изключи-
телна държавна собстве-
ност и недвижима кул-
турна ценност. Резерватът 
е с обща площ 140 761 кв. 
м с трайно предназначение 
на територията „Защи-
тена и начин на трайно 
ползване – „за исторически 

паметник , историческо 
място“. 

Община Созопол разра-
ботва проект за социа-
лизация на културно-ис-
торическия паметник. В 
проекта ще бъде уточне-
но как археологическите 
находки на острова да 
бъдат съхранени, консер-
вирани и изложени по 
най-подходящ начин пред 
публика. Ще се търсят 
варианти за безопасен за 
хората и местната фло-
ра и фауна достъп до ре-
зервата.    

Министерски съвет 
предостави остров Св. Иван 

на община Созопол 

Спасителните археологически 
проучвания на мястото, където 
ще бъде построена новата авто-
гара на Созопол, разкриват уни-
кални находки, сподели д-р Явор 
Иванов, научен ръководител на 
разкопките. Находките са от VI 
в. пр. Хр. до XIV в. сл. Хр. Над 2000 
г. история ще могат да видят 
туристите още с пристигането 
си в Созопол, след построяването 

на автогарата, в която ще бъдат 
експонирани тези открития – 
некрополи от римско време, от 
късната античност, некропол 
от VI – VII в., от XII-XIII в., а в цен-
търа църква и монолитен зид от 
запад, който предполага, че там 
е имало манастирски комплекс. 

До момента има над 300 метал-
ни находки, надписи на старогръц-
ки, гравирани върху каменни 

блокове и тухли, над 20 цели ке-
рамични съда, животински рого-
ве, използвани за амулети, брон-
зово кръстче, кръст с две букви 
на старогръцки, още един – желе-
зен кръст, земеделски сечива, над 
100 бронзови и посребрени монети, 
стрели (от VI-III в. пр.Хр.) и над 
250 човешки костни останки от 
различни периоди – от архаична-
та до средновековната епоха. 

Археолозите вече са стигнали 
до архаичния пласт (VI в. пр. Хр.) 
в провлака, който е на нивото на 
морето.  Над тях са находки от 
ранната Римската епоха, Византия 
и Средновековието. В средата на 
обекта е открита еднокорабна 
църква с притвор, датираща в 
XII-XIII в. и заобиколена от голям 
християнски некропол.

Продължава на стр. 4

Съкровища от VI в. пр.Хр. до XIV век ще виждат 
туристите на новата автогара в Созопол



Кметът Тихомир Янакиев 
се срещна с министъра на 

културата Найден Тодоров
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Кметът на община 
Созопол Тихомир Яна-
киев и зам.-кметът 

Тодор Дамянов проведоха 
работна среща с минис-
търа на културата Найден 
Тодоров. Бяха обсъдени два 
основни въпроса – строи-
телството на автогара-
та в Созопол и възмож-
ностите за развитие на 
остров Св. св. Кирик и 
Юлита.

Министър Тодоров 

обеща в най-кратки сро-
кове да се назначи прие-
мателна комисия, която 
да огледа разкопките на 
мястото на бъдещата 
автогара и да даде пред-
писания за тяхното ук-
репване и експониране. 
Кметът Янакиев сподели 
идеята си там да бъде 
изградена зала, в която 
да бъдат изложени от-
критите артефакти. Тя 
беше посрещната с одо-

брение от страна на ми-
нистъра. 

На срещата бяха обсъ-
дени и варианти за бъде-
щето на остров Св. св. 
Кирик и Юлита“. Мнение-
то на кмета Тихомир 
Янакиев беше, че той 
трябва да остане държав-
на собственост. Министър 
Тодоров изрази съгласие, 
но допълни, че държавата 
трябва да си партнира с 
общините при осъщест-

вяването на проекти от 
такъв характер. 

Министър Найден То-
доров получи от кмета 
паметна плоча с изобра-
жението на първата апо-
лонийска монета. Плочата 
е изработена в чест на 
отбелязването на обявя-
ването на Стария град на 
Созопол и остров Св. св. 
Кирик и Юлита за архео-
логически и архитектурен 
резерват.

Община Созопол и Малтийският орден ще осигурят 
достъп на хората с увреждания до плажовете

13 септември (петък)
20:30 ч. – 22:30 ч. – Филмов фестивал „Лесплас-
тик“
Място: Художествена галерия

14 септември (събота)
19:00 часа – Национална Боксова гала среща
Място: летен театър „Аполония“
Вход свободен 

14 – 19 септември
Фестивал на хумора в изкуството „Черноморец 
се смее“

16 – 18 септември
Международен фестивал „Балкантеа“ – Р България; 
Р Турция; Р Гърция и Р Сърбия
(танцово, певческо, кулинарно и изобразително 
изкуство)
Място: летен театър „Аполония“ и пл.“Кулата“
Вход свободен

18 – 23 септември
Пленер за живопис „АНТЕА“ – гр.Созопол
Място:Художествена галерия

20 септември (петък)
17:00 часа – „ТРАКИЙСКА ПЛЕТЕНИЦА“
Надпяване с участието на Тракийски дружества 
от „С Тракия в сърцето-2021“ гр. Варна; ТД “Од-
ринска епопея“ гр. Стара Загора;
ТД “Яни Попов“ гр. Ивайловград , ТД “Тракия“ гр. 
Свиленград и ТД “Яни Попов“ гр. Созопол 
Място: летен театър „Аполония“
Вход свободен

21 септември (събота)
10:30 часа – Празник на дъмгата „Сладката тайна 
на Созопол“
Място: пл.“Кулата“
20:00 часа – Гръцки концерт с участието на Костас 
Македонас и оркестър
Място: летен театър „Аполония“
Вход свободен

21 – 23 септември
Литературни дни на Фондация „Емили“
Място: Художествена галерия

22 септември (неделя)
116 години от обявяването на независимостта на 
България 

10:30 часа – Ритуал по полагане венци и цветя
Място: Паметната арка в морската градина

23 септември (понеделник)
19:30 часа – Театрална постановка „Милион 
причини ..да играеш или да не играеш“
Място: летен театър „Аполония“ (киносалон)
Вход свободен

24 септември (вторник)
19:30 часа – Театрална постановка „Милион 
причини ..да играеш или да не играеш“
Място: НЧ „Димо Николов 1908“ – гр. Черноморец
Вход свободен

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
Военно окръжие ІІ степен – Бургас

8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” №4, тел. 02/922 3876

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със заповед №РД-
869/30.07.2024 г. на командира на Командване за логистична поддръжка, 
са обявени 118 (сто и осемнадесет) войнишки длъжности за приемане на 
военна служба на лица, завършили граждански средни или висши училища, 
във военни формирования (в. ф.) от състава на Командване за логистична 
поддръжка, както следва:

За в. ф.:48940 – Бургас, 21 (двадесет и една) войнишки длъжности 
Срок за подаване на документи – до 13.09.2024 г.
Повече информация за кандидатстването и подаването на документите 

можете да получите в сайта на ЦВО http://www.comd.bg/, както и в сграда-
та на Военно окръжие ІІ степен – Бургас и в офисите за военен отчет в 
общини: Бургас, Айтос, Камено, Карнобат, М. Търново, Несебър, Поморие, 
Приморско, Руен, Созопол, Средец, Сунгурларе и Царево.

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН – БУРГАС

8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” №4, тел. 02/922 3876

Военно окръжие ІІ степен – Бургас обявява 290 вакантни длъжности
Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със заповед №3РД-

1119/08.08.2024 г. на Командира на Сухопътните войски са обявени 290 
(двеста и деветдесет) вакантни длъжности за приемане на военна служба 
на лица, завършили граждански средни или висши училища в страната и в 
чужбина, в Сухопътните войски, както следва: 

– в гарнизон Стара Загора, 30 бр.; 
– в гарнизон Ямбол (изкл. в.ф. – 22130), 20 бр.;
– във в. ф. 52740 – Хасково, 15 бр.; 
– във в. ф. 22280 – Корен, 3 бр.;
– в гарнизони Карлово и Казанлък, 60 бр.; 
– във в. ф. 56040 – Благоевград, 15 бр.;
– във в. ф. 54990 – Враца, 15 бр.; 
– в гарнизон Сливен, 14 бр.;
– във в. ф. 22130 – Ямбол, 4 бр.; 
– в гарнизон Пловдив, 33 бр.;
– в гарнизон Асеновград, 21 бр.; 
– в гарнизон Белене, 12 бр.;
– във в. ф. 28330 – Смолян, 12 бр.; 
– във в. ф. 24620 – Свобода, 15 бр.;
– във в. ф. 57250 – София, 10 бр.; 
– във в. ф. 42600 – Мусачево, 10 бр.;
– във в. ф. 32420 – Русе, 1 бр.
Срок за подаване на документи – до 20.09.2024 г.
Повече информация за кандидатстването и подаването на документите 

можете да получите в сайта на ЦВО http://www.comd.bg/ , в сградата на 
Военно окръжие ІІ степен – Бургас на ул. „Цар Асен” №4, на тел. 0882552009 
и в офисите за военен отчет в общините. 

С Ъ О Б Щ Е Н И Е
до всички заинтересувани лица

Съобщаваме Ви, че Община Созопол е изготвила предварителен 
проект на подробен устройствен план – план за регулация и застро-
яване (ПУП–ПРЗ), който създава градоустройствена основа за урба-
низиране на част от територията на м. Каваци, съобразно предвижда-
нията на действащия ОУП на Община Созопол и без засягане на 
пясъчните дюни, спрямо специализирана карта на пясъчни дюни, 
разположени извън морските плажове Каваците – Север и Каваците 
– Юг, приета с протокол №21-942/29.03.2023г. на комисия към МРРБ– 
АГКК.

В обхвата на горепосочения ПУП – ПРЗ попадат предимно имоти 
частна собственост, във връзка с което каним заинтересуваните лица 
на обществено обсъждане на проекта, което ще се проведе на 25.09.2024 
г. в 10.30 часа в сградата на читалище „Отец Паисий” – Созопол в 
залата на кино-видеоклуба.

ПОКАНА 

Управителният съвет на НЖС „Света Марена“ гр. Созопол кани своите 
членове на Отчетно-изборно събрание, което ще се проведе на 19.10.2024 
г. от 16.00 ч. във видеоклуба на читалище “Отец Паисий” гр. Созопол при 
следния 

Дневен ред:
1.Отчетен доклад за дейността на сдружението и дейността на Управи-

телния съвет за 2023г.
Докладва: Председателят на УС
2.Отчетен доклад за дейността на Контролната комисия за 2023 г.
Докладва: Председателят на КК
3. Избор на Управителен съвет
4. Избор на Председател на Управителния съвет
5. Избор на Контролна комисия
6. Избор на председател на Контролната комисия
Поканата за събранието ще бъде публикувана в брой 600 на в-к „Созо-

пол“, за седмицата 09 – 13.09.2024г.
Вяра Милчева, председател на Управителния съвет

Програма на Месеца на културата „Антеа АРТ“ 13-24 септември

Зам.-кметът на община 
Созопол Андрей Николов се 
срещна с Посланика на Мал-
тийския орден Н.Пр. Урсула 
Хофтер Дзуколи. На среща-
та присъства и кметът на 
с. Зидарово Христо Бардуков, 
който осъществи контакта 
между Малтийския орден и 
община Созопол. 

Поводът беше проект на 
Ордена за достъп на хората 
с увреждания до плажовете, 
който да се подкрепи от 
морските общини. 

Г-жа Дзуколи сподели 
идеята общината да осигу-
ри няколко паркоместа до 
входа на подходящите иви-

ци и да се направи пътека, 
подходяща за колички, до 
морето. От своя страна, 
концесионерът на плажа 
трябва да предложи три 
чадъра близо до водата. 
Орденът ще дари количките, 
които ще могат да се полз-
ват и да се съхраняват при 
спасителите. Нейно Пре-
възходителство уточни, че 
общините могат да канди-
датстват за необходимите 
средства пред Агенцията за 
хората с увреждания, която 
има такава програма. 

Зам.-кметът Андрей 
Николов обеща от името на 
кмета Тихомир Янакиев 

пълна подкрепа за проекта 
и заяви, че се надява за след-
ващия летен сезон той да е 
факт. В общината има ня-
колко подходящи за това 
плажни ивици. Николов 
разказа на г-жа Дзуколи за 
социалната програма на 
общината, за специализира-
ните заведения за хора с 
увреждания в с. Атия и гр. 
Черноморец, за туристопо-
тока и за поминъка на мест-
ните хора. Посланикът беше 
впечатлен и от историята 
на Созопол, разказана от г-н 
Николов. 

Г-жа Дзуколи получи като 
подарък от Община Созопол 

книгата на проф. Божидар 
Димитров за античния град. 

Посланикът на Малтий-
ския орден от своя страна 
разказа за Ордена на хоспи-
талиерите на свети Йоан 
от Йерусалим, Родос и Мал-
та (познат още и като 
Малтийски орден). Това е 
рицарски религиозен орден 
на римокатолическата 
църква. Най-старият ри-
царски орден в света, съз-
даден през 1099 г., Малтий-
ският орден има статут 
на наблюдател в ООН. Той 
се занимава основно със 
социални и благотворител-
ни проекти.



В Созопол се проведе пър-
ва работна и опознава-
телна среща между 

кмета на община Узункьопрю 
– г-н Едиз Мартин, зам.-кме-
та на община Узункьопрю – г-н 
Джелал Инал, директор на 
дирекция Общински услуги 
– г-н Музаффер Сезеген, екс-
перт градоустройство – арх. 
Еджем Пашалъ, експерти и 
кмета на община Созопол, 
зам.-кмета Андрей Николов 
и експерти по Проект 
№BSB00006 (Green Urban 
Resilience) “Зелени решения 
за адаптиране към измене-
нието на климата за инте-
лигентни и устойчиви гра-
дове в черноморския басейн“. 
Той е финансиран по първата 
покана за предложения по 
Програма INTERREG NEXT 
Черноморски басейн 2021-2027, 
Приоритет 2 „Чист и зелен 
регион“.

Водещ партньор по проек-
та е Община Узункопрю, 
Турция, партньори са Лесо-
технически факултет, Ка-
тедра „Ландшафтна архи-
тектура“ на Истанбулски 
университет – Cerrahpasa, 

Турция; Община Созопол, 
България; Община Батуми, 
Грузия и Община Кавала, 
Гърция.

Основната цел на проект-
ното предложение е разра-
ботване на трансграничен 
инструмент за зелени град-
ски решения, допринасящ за 
адаптирането към измене-
нието на климата и тяхното 
интегриране в местните и 
регионални планове за градска 
устойчивост чрез прилагане 
на европейска стандартизи-
рана оценка за картографи-
ране на топлинния стрес, 
обмен на знания, изграждане 
на капацитет, възстановя-
ване на зелени площи и меж-
дународно сътрудничество 
в черноморския басейн. 

Специфичната цел на 
проекта е да се превърне в 
инструмент за трансгра-
нично сътрудничество в 
Черноморския басейн за 
борба с топлинния стрес в 
градовете и територията 
на басейна.

Основната инвестиция 
(зелено решение) на Община 
Созопол е „Разширение на 

лесопарк „Света Марина“, в 
посока от в.с. Санта Марина 
към града. Територията на 
имотите е обособена като 
паркова зона съгласно одо-
брения общ устройствен 
план на Община Созопол. 
Разработено е предпроект-
но проучване за инвестици-
ята. Пълната техническа 
документация ще бъде пре-
доставена, съгласно българ-
ското законодателство, 
веднага след началото на 
изпълнението на проекта. 
Дейностите, предмет на 
инвестицията, представля-
ват социализация на парко-
вата територия.

Ще бъде доставено спе-
циализирано оборудване за 
разчистване и поддръжка на 
горска и зелена растителност, 
което ще се използва от 

Община Созопол за поддръж-
ка на реализираното зелено 
решение, както и на всички 
зелени площи в града. 

Инициативна група от 
Община Созопол ще участва 
активно и във всички дей-
ности, свързани с анализ и 
измерване на ефекта на 
„градски топлинен остров“ 
съвместно с останалите 
партньори по проекта под 
ръководството на екипа на 
LANDLAB. Първият тран-
сграничен LANDLAB в Черно-
морския басейн ще бъде 
създаден за прилагане на 
европейските знания и прак-
тики в планирането на зе-
лена градска устойчивост в 
градовете.

Срокът за изпълнение на 
проекта е 26 месеца в периода 
24.07.24 г. – 23.09.26 г.

Лесопарк „Света Марина” ще бъде разширен 
по трансгранична програма за зелени решения
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Днес ще се проведе дълго-
очакваната ни киновечер под 
звездите с 5 докосващи къ-
сометражни филма LessPlastic 
Film Fest. Ще разберете как и 
преди колко години са се по-
явили сламките. Ще прежи-
веем спортния подвиг на 
двама сърфисти, които 
прекосяват цялото Българ-
ско Черноморие с уиндсърф, 
следвайки своята кауза и 
непримирим дух. Ще полетим 
за кратко до Югоизточна 
Азия, наблюдавайки истори-
ята на красиви екзотични 
птици, акомпанирайки ни 

световноизвестният пианист 
Лудовико Ейнауди. И за финал 
ще се върнем отново в люби-
мото ни Черно море, където 
ще преживеем една вълнува-
ща научна експедиция. Ще 
научим много за Черно море 
и морските екосистеми, за 
Созопол, за замърсяването и 
за живота в пълния смисъл 
на думата.

13 септември, от 20:00 
часа в двора на Художестве-
ната галерия в Стария град 
на Созопол. Входът е свободен, 
а филмите са подходящи за 
малки и големи

Изложбата „Созопол – 
чувства и настроения през 
2024 г.“ ще бъде открита 
днес от 18:00 ч., в Градската 
художествена галерия. Тя 
представя 36 творби, съз-
дадени по време на Между-
народния пленер, организиран 
в рамките на Тринадесетия 
международен франкофонски 
фестивал „Солей“. В планера 
участваха 18 художници от 
7 държави: Албания, Гърция, 

Република Северна Македония, 
Франция, Португалия, Грузия 
и България. В рамките на 
една седмица те имаха удо-
волствието да живеят и 
работят заедно в перлата 
на Созопол – „Грийн Лайф 
Ризорт“. Художниците бяха 
част и от културната про-
грама на фестивала. 

В картините личи види-
мото удоволствие от учас-
тието в пленера. Всеки ху-

дожник сам избираше своите 
теми, техники и колорату-
ра. Не е случайно, че има и 4 
диптиха, което говори за 
вдъхновение, свобода и тър-
сене на по-големи простран-
ства за изява. 

Маслата и акрилите носят 
в себе си професионализма и 
особеностите на национал-
ния характер на всеки един 
от художниците. Ясно си 
личи дори и възрастовата 

разлика във всеки един от 
авторите. 

Експозицията ще остане 
в Градската галерия на Со-
зопол до 13 октомври 2024 г. 
и е част от Есенните праз-
ници на Созопол! 

Творбите ще се продават 
и получените средства ще 
бъдат използвани за орга-
низация на следващото 
издание на фестивала през 
2025 г.

ЗА ПЪРВИ ПЪТ В БЪЛГАРИЯ: 

Благотворителна боксова гала в Созопол
На 14.09.2024 г. от 19.00 ч. в 

Созопол ще се състои първата 
в България благотворителна и 
с вход свободен боксова галавечер. 
Тя е организирана от Revolution 
Boxing Promotion и се провежда с 
подкрепата на Община Созопол 
и лично на кмета Тихомир Яна-
киев. Събитието е част от ме-
сеца на културата „Антеа АРТ“. 

Всички любители на бокса ще 
могат да подкрепят безплатно 
на живо любимите си състеза-
тели на Летния театър „Апо-
лония“.  

След боксовите срещи звезда-
та на галавечерта – роденият в 
Созопол Петър Драганов, който 
е записал до момента 9 победи 
от 9 мача, ще продаде на търг 
чифт свои боксови ръкавици. 
През цялата вечер на няколко 
места в летния театър ще бъдат 
поставени и кутии за дарения. 
Всички събрани средства ще 
бъдат предоставени на общински 
фонд за подпомагане на лечение-
то на онкоболни, живеещи в 
община Созопол. 

Организаторите обещават 
грандиозен боксов спектакъл. 

В главната битка Петър 
Драганов ще се боксира 8 рунда 
срещу ирландеца Франси Лозохо.

Созополското момче ще има 
възможността да зарадва всич-
ки в родния си град с юбилейна 
10-а победа.

Подглавното събитие ще 
бъде с участието на Здравко 
Попов, който излиза срещу Гил-
сън Гоис да Силва от Бразилия.

Григор Саруханян също ще 
направи завръщането си на рин-
га, като този път слиза катего-
рия надолу, след като се възста-
нови от операция на лявата 
ръка.

В подгряващите срещи Нико-
ла Стоянов и Кирил Русинов из-
лизат срещу молдовските бок-
сьори Дмитри Блинов и Генади 
Гитлан, а преди тях на ринга в 
4-рундов двубой ще стъпи и Сла-
ви Хараламбов.

Гостите ще могат да видят 
и демонстрации по бразилско 
Жиу Жицу.

Художниците от фестивала „Солей“ показват 
„Созопол – чувства и настроения през 2024 г.“ 

Вълнуваща киновечер 
под звездите



Всички първокласници 
в община Созопол ще по-
лучат подарък от кмета 
Тихомир Янакиев в първия 
учебен ден. 88 деца от 
училищата в Созопол, 
Черноморец и селата 
Росен, Равна гора, Круше-
вец и Зидарово ще намерят 
на чиновете си в първия 
учебен ден 2 книжки – 
„Джелсомино в страната 
на лъжците“ от Джани 
Родари и „Малката Божа-
на в подводния свят“ от 
Божана Апостолова, 
предоставени от изда-
телство „Сиела“. В спе-
циалната изненада има 
още учебна програма и 
лично послание от кмета. 

Подаръците са осигу-
рени с подкрепата на 
Местната комисия за 

борба с противообщест-
вените прояви на мало-
летните и непълнолет-
н и т е  ( М К Б П П М Н )  в 
Созопол. 

Пожеланието на кмета 

Янакиев за всички учени-
ци е да бъдат ученолюби-
ви и любопитни, да бъдат 
мили и да уважават свои-
те съученици и учители-
те си.  
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Съкровища от VI в. пр.Хр. до XIV век ще виждат  
туристите на новата автогара в Созопол

Продължение от стр. 1

Погребенията в некропола 
са на три нива, като впечат-
ление прави наличието на 
много детски погребения. 
Една от най-впечатляващи-
те находки е архаична амфо-
ра от IV век пр. Хр, използва-
на като съд за погребение на 
бебе. Заради агресивната 
среда и достигане на морско-
то ниво, кости не са били 
открити. Амфората е поло-
жена на една страна, устието 

ѝ е затворено с два големи 
фрагмента от друг керамичен 
съд. Това са аргументите, 
които доказват, че амфора-
та е използвана като съд за 
погребване. Над това „погре-
бение“, има  други три погре-
бения, в които са положени 
по една лампа и и кантаросо-
видни съда. Те се датират в 
късноелинистическата 
епоха – II в. пр. Хр. 

Над тези гробове има две 
нива от цистови гробници, 
изградени от добре обрабо-

тени каменни бло-
кове с покрития, 
които се да-
тират V – VII 
век. Точно 
там е откри-
та и една от 
най-интересните 
находки – мраморна 
стела (плоча), с изображение 
на мъж, който храни куче, 
която е много добре запазена. 
Според д-р Явор Иванов това 
е много интересно, защото 
в Созопол няма много запазе-
ни такива стели. Тази стела 
е с много по-ранна дата от 
цистовата гробница, в която 
е използвана: един от блоко-
вете на покритието. При 
голям брой проучени цисти, 
те са заградени с кръг от 
ломени камъни (периблос), 
който няма практична функ-
ция и по-скоро трябва да се 
интерпретира като линия, 
която разделя символично 
света на мъртвите от света 
на живите.

Между тези цистови по-
гребения и в двата сектора 
на разкопките има 7 детски 
гроба, изградени от кереми-
ди. Това са християнски по-
гребения, според погребалния 
обред. 

В последния пласт на про-
учванията (най-отгоре) е 
открит голям средновековен 
некропол на три нива с ти-
пичен обред на препогребва-
не. Това предполага роднинска 
връзка между отделните 
индивиди, където в една 
гробна яма са положени 1,2,3 
и повече индивиди. В момен-
та се извършват антропо-
логични изследвания, за да 
се докаже това категорично, 

п о д к р е п е н и  с 
други методи 

и изслед-
вания. 

Ц е н -
трален 

елемент 
е църквата. 

Тя е еднокорабна, 
с притвор. В него и в наоса 
(кораба) на храма има откри-
ти огромен брой стенописи, 
които са фрагментирани, с 
високо качество, вероятно 
школа от Константинопол, 
от XIII век, когато е датира-
на и самата църква. Когато 
тя е престанала да същест-
вува, по неясни засега причи-
ни, отделни архитектурни 

детайли от нейния градеж 
са депонирани на три места 
– в центъра на наоса, в една 
яма в притвора, облицована 
с керемиди, в която има и 
част от мраморна колона и 
в южния край, в каменно 
струпване. В него са намере-
ни и сграфито луксозна ке-
рамика, каквато 
се открива и в 
северната 
част на 
разкоп-
ките и е 
от съ-
щия пе-
риод. Са-
мият храм, 
след като е 
престанал да съ-
ществува като такъв, 
е запечатан с малки ломе-
ни камъни, между които има 
керамика, стъклени гривни, 
което показва, че комплексът 
е бил така консервиран на-
рочно. 

В същия средновековен 
период на това място е 
имало три средновековни 
жилища, изградени от ломе-
ни камъни и с т.нар. верижен 
план. Северно от тях са 
открити 6 ями с цели съдо-
ве, рогове, различни по-вид 
метални предмети. 

Южно от църквата има 
монолитен зид, който за-
гражда пространство, неиз-
вестно засега за какво е из-
ползвано, вероятно двор или 
друго. Този зид и църквата 
доказват, че през Среднове-
ковието там е имало мана-
стирски комплекс. 

Когато стане въпрос за 
археология, всички искат да 

чуят за открити съкровища. 

За целия обект на мястото 
на бъдещата автогара може 
да се каже, че е едно голямо 
съкровище, но все пак има 
новини и за любителите на 
Индиана Джоунс. В един от 
гробовете са открити 22 
посребрени монети (скифати) 
от династията на Комнини-

те. Още над 100 
м о н е т и  с а 
намерени и в 
друг гроб. По 
време на раз-

копките е от-
крита и една 
от най-пред-
ставителните 
колекции от 

оловни тежести 
за прашка със 

старогръцки надписи 
с имената на командири на 

войскови части. Намерени са 
още характерни обеци, брон-
зови кръстчета и цели съдо-
ве. В един от зиданите ту-
хлени гробове археолозите 
са се натъкнали и на 9 лакри-
мария (стъклени съдове). 
Най-често те са се използ-
вали за благоуханни масла, но 
специалистите ще уточнят 
тяхното предназначение 
след изследване на съдовете. 
Не бива да се забравя, че от 
латински лакрий е сълза; 
сълзи, които оплаквачите 
ронели и събирали в тези 
стъкленици, според някои 
антични писатели.

След приключването на 
археологическите проучвания 
откритията ще бъдат до-
кументирани и експонирани 
в хармония с проекта за ав-
тогара. Това е планът на 
Община Созопол за този 
обект. 

„Антеа АРТ“ събира балканските 
народи в Созопол

Първокласниците от община Созопол 
ще получат подарък от кмета

Балканите, събрани на 
една сцена! Представете 
си музиката, танците, 
кулинарните шедьоври и 
творби на сръчни майсто-
ри на България, Сърбия и 
Гърция на едно място. 
Това е фестивалът „Бал-
кантеа“. 

На 16 септември Созопол 
ще бъде огласен от бъл-
гарски гайди. На сцената 
на Летния театър „Апо-
лония“ ще излезе гайдарски 
състав от Бургас с ръко-
водител Георги Миронски. 
Групата на НЧ „Просве-
та1939“ от Равадиново ще 

направи възстановка на 
Лазаровден. 

Тракийското дружество 
„Яни Попов“ от Созопол 
ще представят български 
народни песни и танци. НЧ 
„Ангел Величков“ от с. 
Росен също ще участва с 
изпълнение на роден фолк-
лор. 

Публиката ще види 
уникалните кукерски игри. 

Вечерта ще завърши с 
изпълнение на мандолинен 
състав от гр. Суфли, Гър-
ция. 

17 септември ще е денят 
за майсторите. На площад 

„Кулата“ ще бъде открит 
базар на художествени 
изделия, ръчно изработе-
ни от естествени мате-
риали, сувенири, бижута, 
козметични продукти и 
кулинарни произведения.

Вечерта в Летния те-
атър е посветена на Гър-
ция и Сърбия. Публиката 
ще се наслади на изпълне-
нията на съставите на 
„Културно-художествено 
дружество „Анджели“ от 
Сърбия, танцов състав 
„Йоанис Продромос“ от 
гр. Тихеро, Гърция и фол-
клорна асоциация „Анеми“ 
от гр. Суфли, Гърция. 

В последният ден на 
фестивала – 18 септември, 
на сцената ще се съберат 
всички участници в голям 
концерт. Към тях ще се 
присъедини и танцовият 
и певчески състав на НЧ 
„Димо Николов 1908“.

Пълната програма може 
да видите в сайта на Об-
щина Созопол.

Редактор 
ЕКАТЕРИНА КАПРОВА

Приложението „Созопол“ излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 25775
e-mail: press@sozopol.bg



то си в СУ „Д. Полянов“ в 
село Трънак, където ще се 
обучават в самостоятелни 
паралелки. В последните 
години в тези населени мес-
та те се обучаваха в слети 
паралелки поради намалява-
щия брой на децата, което 
доведе до нуждата от опти-
мизация на училищната 
мрежа в региона с оглед 
осигуряване на по-високо 
качество на образованието. 

– Изпълнен ли е план-при-
емът в гимназиите, има ли 
закрити паралелки, има ли 
новооткрити?

– Въпреки предизвикател-
ствата, свързани с демограф-
ските и икономически фак-
тори, от предвидените 157 
паралелки в областта успеш-
но са реализирани 153. Закри-
ти са четири паралелки, 
като две от тях са на тери-
торията на община Бургас, 
а по една в общините Айтос 
и Царево. Въпреки това, но-
вооткрити паралелки в об-
ластта успяват да предложат 
разнообразни възможности 
за професионално развитие 
на учениците, особено в на-
правления като информа-
ционни технологии и пре-
дприемачество. 

Важно е да се отбележи, 
че за първи път в областта 
ще се провежда обучение с 

дуална система на образова-
ние в 10 паралелки. 

– В последните две години, 
че и малко повече, в редици-
те на учителите се вляха 
доста млади хора, поблаз-
нени от доброто заплащане 
– та, можем ли вече да кажем, 
че гилдията не е тотално 
застаряла?

– През последните години 
в учителските редици навли-
зат все повече млади кадри, 
които носят свежи идеи и 
амбиция за професионално 
развитие. Макар част от 
тях все още да нямат значи-
телен опит, те получават 
подкрепа чрез менторски 
програми и обмен на добри 
практики с по-опитни коле-
ги. Обучението е процес, 
който продължава през целия 
живот, а тези механизми 
гарантират плавното въ-
веждане на новите учители 
и стимулирането на техния 
потенциал за творчески и 
иновативни подходи в клас-
ната стая. 

– По Механизма за приоб-
щаващо образование – до 
каква степен са обхванати 
децата от уязвимите групи 
– има ли положителна тен-
денция? Какво предстои още?

– РУО – Бургас продължава 
активно да работи по про-
грами за интеграция и при-

общаващо образование. Беше 
спечелен нов проект за ин-
теркултурно образование, 
финансиран от Центъра за 
образователна интеграция 
на децата и учениците от 
етническите малцинства. 
Този проект надгражда ра-
ботата, извършена през 
предходната година, когато 
в сътрудничество с универ-
ситет „Проф. д-р Асен Зла-
таров“ бяха разработени 
методически материали за 
работа в целодневна органи-
зация на обучението с акцент 
върху културното многоо-
бразие. Учителите получи-
ха знания и уменния да при-
лагат новите методи. 
Проектът ще бъде офици-
ално представен в следващия 
месец. 

В допълнение, РУО – Бургас 
продължава да изпълнява 
Националната програма 
„Заедно за всяко дете“, като 
целта е да се осигури равен 
достъп до образование за 
всички ученици. Там са пред-
видени няколко междуинсти-
туционални срещи за синхро-
низиране и оптимизиране на 
дейностите на екипите.  

– Бургас се установи на 
картата на страната, а и 
не само на нея, като средище 
на големи образователни 
прояви. Като пример ще дам 
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В учителските редици  
навлизат все повече млади  
кадри, които носят свежи идеи

Петя Петрова, началник на РУО – Бургас: 

-жо Петрова, ще бие ли пър-
вият звънец във всички 
училища на територията 
на област Бургас? Има ли 
такива, където ремонтите 
възпрепятстват старта?

– На 16 септември 2024 г. 
всички училища в област 
Бургас ще открият новата 
учебна година. В 60 от тях 
бяха извършени основни ре-
монти, включително изграж-
дането на спортни площадки 
и обновяване на сградния фонд 
по Националната програма 
на Министерството на об-
разованието и науката. В 
четири учебни заведения – две 
в община Бургас и по едно в 
Малко Търново и Несебър – 
ремонтните дейности ще 
продължат малко след 16 
септември, но това няма да 
възпрепятства откриването 
на учебната година и нормал-
ния учебен процес. 

Готовността за новата 
учебна година е неразривно 
свързана с анализа на пости-
женията и предизвикател-
ствата от изминалата го-
дина. През летните месеци 
педагогическите специалисти 
от областта участваха в 
редица обучения за подобря-
ване на методическите си 
умения и поставянето на 
ефективни цели за предсто-
ящата година, което спома-
га за оптималната подготов-
ка на образователните екипи.

– В Община Руен на вни-
манието на общинските 
съветници бе предложена 
докладна за закриването на 
две основни училища – „Але-
ко Константинов“ в село 
Добромир и „Иван Вазов“ в 
село Струя – докъде е дове-
дена процедурата, учите-
лите имат ли яснота ако 
това се случи, къде ще про-
дължат да преподават? 
Децата за къде са пренасо-
чени?

– В контекста на демограф-
ските процеси, в община Руен 
бяха предприети стъпки за 
закриването на две основни 
училища по предложение на 
Общината – „Алеко Констан-
тинов“ в село Добромир и 
„Иван Вазов“ в село Струя. 
Учениците от тези училища 
ще продължат образование-

 Петя Петрова е началник на Регионалното управле-
ние на образованието в Бургас след проведения през 
лятото конкурс в Просветното министерство.
 Завършила е ВТУ „Св. св. Кирил и Методий“ във 
Велико Търново.
 Петрова е основател на сдружение „Макензи“ – орга-
низатор на национално състезание по превод и други 
образователни инициативи. 
 Тя е единствен номиниран представител на 
България в програмата на правителството на САЩ 
– IVLP (международни лидери в образованието) 2012 г.
 Завършила е обучителни курсове на Университета 
Орегон, САЩ – 2011 г., Колумбийски университет, САЩ 
(програмата на Америка за България – Лидери в 
образованието – 2016 г.) и Университета в Aризона, 
САЩ (2019 г.).
 Тя бе заместник-директор на Немската езикова 
гимназия „Гьоте“, Бургас и дългогодишен учител по 
английски език.

Г
само първата в света олим-
пиада по изкуствен интелект. 
Има ли вече планирани по-
добни прояви и за новата 
учебна година?

– Важен образователен 
форум, който вече две поред-
ни години привлича експерти 
от цялата страна, е ЕДУ – 
Бургас. Форумът събира во-
дещи специалисти, учители 
и ученици от региона, пред-
ставяйки техните пости-
жения наред с панелни диску-
сии по ключови теми за 
образованието. През тази 
година очакваме нови и зна-
чими въпроси, които да бъдат 
разгледани в рамките на съ-
битието. 

Бургас ще бъде домакин на 
множество образователни 
инициативи, сред които 
Националната олимпиада по 
руски език и Националния 
конкурс за театър на немски 
език. Това дава възможност 
на учениците да участват 
активно и да се развиват в 
различни културни и акаде-
мични направления

– Как се урежда въпросът 
с децата на украинците?

– В сътрудничество с Бъл-
гарския Червен кръст (БЧК) 
и УНИЦЕФ, РУО – Бургас ор-
ганизира информационни 
сесии, насочени към украин-
ските семейства, за улеснение 
на процеса по записване на 
техните деца в българските 
училища. Сесиите доприне-
соха за успешното интегри-
ране на учениците от укра-
ински произход, като за тях 
бяха осигурени и допълнител-
ни дейности и езикова под-
крепа

– Тече втори етап от 
конкурсите за директори, 
след дългата сага по оспор-
ване на процедурата. Можем 
ли вече да си отдъхнем, че 
въпросът е решен и много 
училища ще започнат нор-

мално учебната година с 
назначени след конкурс ди-
ректори? Предполагам, че 
това ще доведе и до по-голя-
мо спокойствие в колекти-
вите на тези училища, за-
щото ще отпадне проблемът 
с временното заместване и 
директорите ще могат да 
подходят с по-голяма тежест 
и авторитет към решаване 
на проблемите.

– В рамките на втория етап 
от конкурсите за директори 
в областта 12 кандидати не 
преминаха успешно тесто-
вата част. Процесът про-
дължава с интервюта, които 
се провеждат по утвърден 
график, а спечелилите кан-
дидати ще бъдат назначени 
навреме, за да осигурят ста-
билно ръководство в учили-
щата още в началото на 
новата учебна година. Назна-
чаването на директори ще 
допринесе за създаването на 
спокойна и ефективна работ-
на среда в училищните ко-
лективи.

– Безплатните учебници 
– доставени ли са вече? Учи-
лищата ще съумеят ли да 
създадат организация за 
реда на ползване, защото те 
са за три години?

– За първа година учебни-
ците за всички класове са 
безплатни и всички необхо-
дими за новата учебна година 
вече са доставени. Училища-
та ще организират процеса 
на тяхното раздаване, като 
се създадат условия за пра-
вилното им съхранение и 
използване в продължение на 
три години. РУО – Бургас, 
ръководствата на училища-
та и педагогическите екипи 
работят устойчиво за оси-
гуряване на успешен старт 
на учебната 2024/2025 година, 
както и за повишаване ка-
чеството на образователния 
процес в региона.

„
За първи път 
в областта 
ще се провеж-
да обучение 
с дуална 
система в 10 
паралелки

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ

ПЕТЯ 
ПЕТРОВА
ФОТО: ЛИЧЕН 
АРХИВ



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Първият скулптурен 
монумент на цар Иван 
Александър в България бе 
открит на тържествена 
церемония. Официални 
гости бяха Жельо Вардун-
ски - кмет на община Ка-
мено, и членовете на 
инициативния комитет: 
проф. Мария Нейкова, Руси 
Куртлаков и д-р Милен 
Николов.  

Триметровият монумент 
се издига на историческа-
та крепост Русокастро – 
мястото на една от най-
значимите битки на царя. 
Това събитие бележи важен 
момент в българската 
история, свързан с почи-
тта към наследството 
на Второто българско 
царство. Паметникът на 
великия български владе-
тел е дело на скулптори-

те Атанас Стоянов и 
Даниел Кънчев. Той е сим-
вол на важната роля на 
цар Иван Александър в 
българската история и 
подчертава значението 
на крепостта Русокастро 
за голямата победа над 
византийските войски 
през 1332 г., предвождани 
от император Андроник 
III Палеолог. 

Финансирането на про-
екта се осигури с дарения 
на Янчо Проданов, земе-
делски производител от 
село Полски извор, община 
Камено, Руси Куртлаков 
– меценат, и Розалина 
Маркова.

На официалната цере-
мония присъстваха народ-
ни представители, общин-
ски съветници, кметове 
на населени места в общи-
на Камено и родолюбиви 
граждани, които специал-
но дойдоха да отдадат 

своята почит. Сред гос-
тите бяха и кметът на 
Малко Търново Илиян 
Янчев, Галя Василева – на-
роден представител, 
старши комисар Николай 
Николаев – директор на 
Регионална дирекция „По-
жарна безопасност и за-
щита на населението“ – 
Б у р г а с ,  п р о ф .  М а р и я 
Нейкова и дарителите 
Руси Куртлаков, Янчо и 
Илия Проданови. Всички 
те изразиха своята при-
знателност и подкрепа 
към инициативата. 

На официалната цере-
мония дарителите бяха 
удостоени с благодарстве-
ни плакети, връчени лич-
но от кмета Жельо Вар-
дунски. От своя страна, 
директорът на Регионал-
ния исторически музей – 
Бургас д-р Милен Николов 
поднесе благодарствен 
плакет на кмета от име-

то на музея. Той изрази 
признателност за подкре-
пата на Жельо Вардунски 
към археологическите 
разкопки на крепостта и 
съхранението на култур-
но-историческото наслед-
ство, както и за неговата 
активна роля в реализи-
рането на инициативата 

за изграждането на памет-
ника. Откриването на 
паметника е кулминация 
на усилията за съхранение 
на българското културно-
историческо наследство 
и отдаване на почит към 
цар Иван Александър, кой-
то оставя траен отпеча-
тък върху историята на 
България. Паметникът 
ще служи като символ на 
гордост и почит към бъл-
гарската история и ще 
привлича посетители, 
които да се запознаят с 
важните събития, свър-
зани с крепостта Русока-
стро и цар Иван Александър.

„Като кмет, за мен е 
изключително важно да 
съхраним българския дух, 
историята и културата. 
Това са основите, които 
ни дават сила и самочувст-
вие като народ, свързвай-
ки ни с героичните момен-

ти на миналото, насоч- 
вайки ни към по-добро 
бъдеще. Историята ни е 
изпълнена с примери на 
героизъм и културни по-
стижения, и ние сме длъж-
ни да я запазим и предадем 
на идните поколения. 
Паметници като този не 
са просто камък или бронз 
– те са живи връзки с на-
шата идентичност и 
традиции. Крепостта 
Русокастро е символ на 
нашето славно минало и 
на победите, които ни 
напомнят за непреклонния 
дух на българския народ. 
Днес този обект продъл-
жава да бъде ценен източ-
ник на историческа гордост 
и археологически открития, 
които допълват знанието 
ни за нашето минало“, с 
тези думи се обърна към 
всички гости кметът 
Жельо Вардунски.

Гордост и чест. Той е символ на важната му роля в българската история и подчертава 
значението на крепостта за голямата победа над византийските войски през 1332 г.
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Открит e първият паметник на цар Иван 
Александър на крепостта Русокастро

МОНИКА ИЛИЕВА

Обществено обсъждане 
събра жители и гости на 
Поморие в ГХГ „Дечко Стоев“ 
на среща с местната власт 
във връзка с изпълнението 
на бъдещ проект по озеленя-
ване на „Капката“. Теренът 
се намира кв. „Малко солено 
езеро“, в широкия център на 
града. Акцентът на обсъж-
дането бе върху администра-
тивната процедура – Проект 
за изменение на подробен 
устройствен план – План за 
регулация и застрояване 
(ПУП-ПРЗ), но бе показан и 
идейният проект за визията 
на парк „Капката“. 

Кметът Иван Алексиев 
обърна внимание, че обсъж-
дането се прави, за да се чуе 
широкото обществено мне-
ние по темата. „Ако одобря-
вате това изменение на 
ПУП-а, можем да преминем 
към възлагане на същинското 
проектиране на парка, след 
което ще го представим 

като количествена стойност 
и срокове на изграждане“, 
добави градоначалникът на 
Поморие. 

По време на обсъждането 
арх. Алексиев представи 
предстоящата процедура. 
Стана ясно, че проектът е 
публична-общинска собстве-
ност, актуван е с акт за 
държавна собственост с 

отреждане за озеленяване. 
„За да може общината да 
реализира това инвестицион-
но намерение – да изгради и 
парк, и полуподземен паркинг, 
е наложително отреждането 
на имота да бъде променено. 
Това става с изменение на 
ПУП, което изменение е  сми-
сълът на днешното обсъж-
дане. Целта ни е да запознаем 

и информираме обществе-
ността, че подземната част 
на терена ще се използва за 
изграждане на техническа 
инфраструктура“, поясни 
архитектът.

По време на дебата бе из-
несена информация, че Общи-
ната разполага с геоложко 
проучване, за да се види ниво-
то на подпочвените води.

„Чрез изграждането на 
този парк искаме да решим 
чат от проблемите с парки-
рането в кв. „Малко солено 

езеро“. Това е територия от 
6,5 дка, която освен зелена 
площ, ще даде възможност 
– в полуподземна част – да 
влязат 180 автомобила, кое-
то не е малко. Акцентираме, 
че ресурсите в града са почти 
изчерпани. Ако представим 
един парк, после ще ни попи-
тате – къде да паркираме“, 
допълни кметът Иван Але-
ксиев. 

Идейният проект на парк 
„Капката“ ще бъде качен на 
сайта на Община Поморие. В 

продължение на 30 дни всеки 
желаещ може да направи 
предложение или да изрази 
мнение. 

На 24.09. предстои още 
една обществена дискусия и 
след това ще се изготвят 
протоколите, ще бъдат 
внесени в ОбС-Поморие, за да 
могат съветниците да вземат 
най-правилното решение за 
апетитния терен. За да бъде 
прието решението, са необ-
ходими най-малко 2/3 от 
гласове им. 

„Капката“ – ще има ли Поморие своето ново 
мултифункционално съоръжение – парк и полуподземен паркинг

Кметът Иван Алексиев обърна внимание, че обсъждането се 
прави, за да се чуе широкото обществено мнение по темата

Идейният 
проект на 

„Капката“ е 
качен на сайта 
на Общината, 

жителите 
на Поморие 

могат да изра-
зят мнение в 

следващите 30 
дни. На 24.09. 

предстои още 
една общест-
вена дискусия

ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА

Русокастро 
има вече нов 
исторически 

символ – памет-
ник на Цар Иван 

Александър. 
Лентата му 

прерязаха кме-
тът на Камено 

Жельо Вардун-
ски, областни-
ят управител 

проф.Мария Ней-
кова, меценати 

и директорът 
на Бургаския 

музей – Милен 
Николов

Освещаването на паметника          ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Дарителят Янчо Проданов полу-
чи плакет от общината

Кметът Жельо Вардунски също по-
лучи признание за това, че основно 
общината финансира разкопките
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Традиция. Конкурсът става все по-мащабен с всяко следващо издание

ЖАКЛИН НОТЕВА

Лауреатите от третия 
литературен конкурс на 
„БМФ Порт Бургас“ бяха 
отличени на церемония в 
Дом на писателя в морския 
град. Тазгодишната тема 
бе „Морето, което съби-
ра всичко далечно“. Водещ 
бе поетесата Елка Васи-
лева. Тя бе и част от жу-
рито, което допълниха 
поетът Динко Динков, 
главният юрисконсулт 
на „БМФ Порт Бургас“ 
Весела Джунджурова и 

председателят на Цен-
търа за еврейско-българ-
ско сътрудничество „Алеф“ 
Алберта Алкалай.

Общо 164 творци от 63 
населени места взеха 
участие в конкурса. Най-
младият участник бе на 
8 години, а най-възраст-
ният на 89. Конкурсът, 
макар обявен като нацио-
нален, прескочи граници-
те на България и творби 
пристигнаха от Аржен-
тина и Обединените 
арабски емирства. 

109 бяха поетите, а 55 
разказвачите, разпреде-

лени в две възрастови 
групи – до и над 18 години. 
Повече участници се ока-
заха при пълнолетните, 
където 83-ма поети и 36 
разказвачи изпратиха 
своите творби. При мла-
дите 26 решиха да пишат 
поезия, а 19 проза. 

Награждаването започ-
на с над 18-годишните в 
категория „Поезия“. Там 
победител е Лиляна Ка-
чова от София със стихо-
творението „Под бурята“. 
Втори е Димитър Христов, 

също от София с творба-
та си „Страница от ко-
рабен дневник“, а на тре-
то място –  Ивелина 
Радионова от Провадия. 

При до 18-годишните 
първото място е за Пре-
сияна Цанкова от Самоков 
със стихотворението 
„Мое синьо вълшебство“. 
Втора бе 10-годишната 
Ралица Спасова от Казан-
лък за „Аз и морето“. 
Трети бе 16-годишният 
Александър Пишманов. 

В категория „Проза“ 

над 18 години първи е Иван 
Томов с разказа „Момчето, 
старецът и морето“. 
„Едно море и една жена“ 
на Ганка Филиповска от 
Варна зае второ място. 
Трета е Златка Андонова 
от Търговище. 

При младежите най-
добър разказвач е Карина 
Терзийска с разказа ѝ „На 
другия край на морето“. 
Втори е 16-годишният 
Петър Чавдаров с „Душа 
на морето“ и трета – 
14-годишната Радина 

Бояджиева от Кърджали 
за „Момчето и морето, 
което събира всичко да-
лечно“.

Отличията бяха връ-
чени от членовете на 
журито. Не всички лауре-
ати присъстваха, за да 
получат наградите си, 
които представляваха 
плакети и различни па-
рични суми. 

Музикален поздрав за 
присъстващите отпра-
виха група „Роза и бодли“. 

Отличиха лауреатите от третия 
литературен конкурс на „БМФ Порт Бургас“

РУМЯНА АТАНАСОВА

На 5 септември в за-
ла “Александър Г. Коджака-
фалията” в Морско казино 
беше открита поредната 
самостоятелна изложба на 
нашия съгражданин, худож-
ника Иван Бахчеванов.

Той е безспорно явление 
в културния ни живот и 
никак не е лесно да се напи-
шат няколко реда за него. 
Защото докато си мислиш, 
че си го усетил като при-
съствие и душевност, ус-
тановяваш, че зад видимите 
очертания съществува 
една естетическа теория 

на вътрешното светоусе-
щане, която си остава докрай 
негово собствено владение. 
Може би затова той е един 
от най-магнетичните бур-
гаски художници, чужд на 
всякакви клишета и теории, 
освободен от всякаква об-
ществена и светска суетност. 

Спомням си една негова 
история с Йордан Радичков. 
Когато разбрал, че Иван е 
открил изложба в галерия 
„Райко Алексиев“, отишъл 
да я види. Разглеждал я дос-
та време и непрекъснато се 
връщал към някаква карти-
на, която нямала заглавие. 
Накрая приклекнал и написал 
под нея: „Мъж, нагазил във 

вода“. И добавил: „Авто-
портрет“. А Светлин Русев 
открил изложбата му с 
думите: „Иван донесе море-
то в София и го простря 
пред нас.“

Морето! С него е свърза-
но творчеството му. Нес-
лучайно мотото на повече-
то му изложби е: „Плаване 
в непознато море“. Всяко 
плаване на художника е не-
повторимо, защото следва 
пътя на картините, които 
имат своя собствена исто-
рия. Или по-точно, своя 
приказка. Защото персона-
жите им са зареяни в нео-
бятния свят на поетично-
то и на приказното – отвъд 
стихиите и подводните 
течения, при тихите зали-
ви на светлината, където 
има закотвена поне една 
любовна история.

Картините на Иван Бах-
чеванов живеят по-скоро в 
света на миналото, откол-
кото в този на бъдещето. 
Настоящето също му се 
изплъзва. Може би, защото 
в нашия технократска свят 
няма място за поезия. А 
неговият е свят на начала 
и чудеса, на доброта и любов, 
свят, непокварен от насто-
ящето, достигащ едно ново 
измерение на вечна валидност 
и универсалност.

В неговото творчество 

си дават среща митологич-
ното, класическото и мо-
дерното пластическо из-
куство. Уникалната му 
живопис е определяна от 
специалистите като пое-
тичен експресионизъм, а 
самият той я нарича кине-
тична живопис. Но както 
и да бъде назован, стилът 
му е без аналог в съвремен-
ната ни живопис. 

Картините му в никакъв 
случай не са само техника и 
цвят. Те са преди всичко 
мислене. А процесът им на 
преоткриване е дълъг. Пър-
воначалното въздействие 
на цвета показва само гор-
ната, видима повърхност. 
Зад нея обаче се крие една 
сложна, динамична компо-
зиция, един витален свят, 
в който посланията са ко-
дирани. Могат да се доловят 
дори движенията на мазки-

те и вибриращите зад 
тъмните цветове светлин-
ни проблясъци. 

В този завоалиран Космос 
различни сюжети на мина-
ли събития, случки и леген-
ди превръщат картините 
в разкази-притчи, в един 
жив организъм от образи, 
изплували сякаш от антич-
ността. В тях можем да 
разпознаем „Черната Нере-
ида“, яхнала луната, митич-
ния „Боен кораб, пътуващ 
за Троя“, „Мъжът с черве-
ната шапка“, когото друг 
ракурс превръща във „Въл-
шебен кладенец за жива 
вода“…

Скулптурните пластики 
на художника, присъстващи 
често в неговите изложби, 
са декор на един изчезнал 
свят, до който можем да се 
докоснем. В тази изложба 
обаче той отново е направил 

реверанс на хартията и 
всеки ценител може да про-
следи пътя до завършената 
живопис.

Често краските, които 
очертават контурите на 
съвременното ни битие, са 
черно-бели. Но ако се взрем 
отвъд очевидното, можем 
да открием неизброимите 
нюанси на цветовете на 
живота. Защото животът 
всъщност е една любовна 
история без край. Любовта 
е мелодията, която задвиж-
ва приказните кораби на 
художника. Тя е негово кре-
до и неизчерпаем извор на 
житейска философия. Тя е 
стихията, която движи 
четката му в интимното 
ѝ съприкосновение с харти-
ята, създавайки от свет-
лината – светлина. В едно 
светоусещане без условнос-
ти, рамки и граници.

Главният 
юрисконсулт 
на „БМФ Порт 
Бургас“ Весела 
Джунджурова 
бе част от ав-
торитетното 
жури, което 
награди побе-
дителите
ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

Алберта Алкалай и Елка Василева също наградиха част от  
лауреатите    ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Иван Томов 
спечели в кате-

гория „Проза“ 
с разказа 

„Момчето, 
старецът и 

морето“
ФОТО: ГЕОРГИ 

РУСИНОВ

Мъж, нагазил във вода
Плаване в непознато море

На откриването на изложбата присъстваха заместник-кметовете на Бургас и Созопол – Диана 
Саватева и Тодор Дамянов                 ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Актрисата Елжана Попова пристигна  специално за събитието
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Ветеранът щангист Петър Борисов 
завоюва злато за Бургас и България
Успех. Петър Борисов взе златото със 120 килограма

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Ветеранът щангист 
Петър Борисов завоюва 
световна титла за Бургас 
и България. Първенството 
на най-високо ниво се про-
веде в Рованиеми, Финлан-
дия. 

В категорията на Бори-
сов бяха шестима състе-
затели, като германец и 
поляк са били основните 
му опоненти за титлата. 
Шампионът коментира 
пред „Черноморски фар“ 
представянето си.

„Направих два сполучли-
ви опита в движението 
изхвърляне на 80 и 83 кг 
много предпазливо, тъй 
като контузията на ра-
мото все още не е отшу-
мяла напълно и не исках да 
рискувам, за да мога да 
атакувам във второто 
движение, изтласкване. 

При здраво рамо 100 кг 
изхвърляне не са проблем 
за мен. Германецът и по-
лякът завършиха и двама-
та с по 90 кг и ми поведоха 
със 7 кг. Това не ме притес-
ни, защото бях много добре 
подготвен за изтласква-
нето, а и ги познавам и 
знаех, че не са толкова 
силни във второто дви-
жение. Започнах изтласк-
ването с тежест 110 кг, за 
да си подсигуря медал. 
Германецът завърши тре-
тия си опит на 111 кг, а 
полякът на 112 кг. На мен 
ми трябваха за първо мяс-
то 120 кг. Излязох за вто-
рия си опит на тези 120 кг 
директно за атака на 
златото и се справих ус-
пешно с тежестта. Няма-
ше нужда от трети опит“, 
посочи той.

Така завършва битката 
в категорията на бургаз-
лията – германецът е на 

трето място, полякът на 
второ, а той на върха със 
златния медал. 

„Тук искам да отбележа, 
че много ми помогнаха 
Любен Перчински и Ангел 
Генчев, които също ста-
наха световни шампиони 
в Рованиеми. Те следяха 
непрекъснато опитите и 
направиха стратегията 
за победата. Перчински ми 
помогна много и на евро-
пейското първенство в 
Норвегия през юни. Там бях 
с температура и въпреки 
това станах европейски 
шампион благодарение на 
помощта му. Петър Про-
дански също завоюва златен 
медал и световна титла. 
Дотук от петима учас-
тници имаме четирима 
световни шампиони и един 
бронзов медалист. Бълга-
рия не помни такъв успех 
от златните години на 
българските щанги. Учас-

тието на световното 
първенство ще завърши с 
представянето на Марина 

Ганева и Силвия Ангелова, 
които със сигурност ще 
завоюват медали, и то 

най-вероятно златни. 
Успех и на двете“, каза още 
Борисов.

Борисов вдигна 120 килограма за златото                    ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бронзовата медалист-
ка от Олимпиадата в Токио 
Евелина Николова мина 
под венчило. Родената в 
Петрич и състезаваща се 
за созополския СКБ „Ангел 
Гочев“ боркиня каза завет-
ното „да“ на своя избраник 
Атанас. 

Сватбената церемония 
се състоя във вила край 
Ихтиман, на която се съ-
браха много бивши и на-
стоящи спортисти. Сред 
гостите бяха Мария Оря-
шкова, Миглена Селишка, 
Елица Янкова, сестрите 
Елис и Джанан Манолови, 
Ренета Камберова и много 
други.

Евелина бе съпроводена 
до олтара от личния си 

треньор Мирослав Гочев, 
под чието ръководство 
постигна най-големите 
си успехи на тепиха. 

„Въпреки тази реши-
телна крачка в личния си 
живот, Евелина не спира 
със спорта и още в края на 
месец октомври ще излезе 
на световното първенство 
в неолимпийските кате-
гории в Тирана и ще се 
бори при 59-килограмови-
те. Пожелаваме дълъг и 
щастлив семеен живот“, 
написаха от Българската 
федерация по борба. 

Преди 3 години, в края 
на август, Николова бе 
посрещната тържестве-
но в Созопол заедно с 
треньора ѝ, с когото бяха 
номинирани за почетни 
граждани на морския град.

Десетки местни жите-
ли и млади таланти то-
гава дойдоха на церемони-
ята, за да поздравят 
именитата ни спортист-
ка и да си вземат автограф. 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Девета титла спече-
ли абсолютният рекор-
дьор в подводния риболов 
Валентин Люцканов. 
Бургазлията завърши 
първи в 56-ото Държав-
но първенство, провело 
се в акваторията на 
Несебър и Равда в дните 
от 5 до 8 септември.

Люцканов победи в 
конкуренцията на общо 
35 участници в 9 отбора.

Първият състезате-
лен ден се проведе на 6 
септември, а в него 
шампионът успя да на-
ниже 13 валидни риби от 
вида морска врана.

Вторият ден бе още 
по-успешен за Люцканов, 
който се отчете с 19 
валидни риби.

Бургаският тим в 
състав Пламен Араба-
джиев, Антон Арабаджи-
ев, Николай Танев и Ва-
лентин Люцканов беше 
първенец във всеки 
отделен състезателен 
ден. Това безапелацион-
но им донесе шампион-
ското класиране в над-
преварата.

С поредното си дър-
жавно отличие състе-
зателят на СКПР „Чер-
номорец – Бургас“ и 
капитан на националния 
отбор добави поредна 
рекордна титла за себе 
си, а с успехите му от 
турнира „Купа България“ 

трофеите му стават 
12. 

В отборното класи-
ране на призовите вто-
ро и трето място за-
станаха отборите на 
града-домакин – СКПР 
„Несебър“ и „Месембрия“. 

В индивидуалната 
надпревара отново до-
макините излъчиха 
представители на по-
четната стълбичка – 

второ място зае Дими-
тър Катрафилов от 
клуб „Месембрия“, а 
Веселин Томов от клуб 
„Несебър“ застана на 
трето място. 

Състезателният 
сезон приключва на 14 
септември в акватори-
ята на Варна, където 
предстои 9-о издание на 
турнира от веригата за 
купа „България“.

Созополска олимпийска 
медалистка мина под венчило

Девета титла за бургаския 
рекордьор Валентин Люцканов

Олимпийската 
медалистка се 

венча с люби-
мия си Атанас 
във вила край 

Ихтиман
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Преди 3 години Евелина Николова бе посрещната триумфално  
в Созопол, където се състезава        ФОТО: ОБЩИНА СОЗОПОЛ, АРХИВ

Капитанът на националния отбор наниза 13 валидни риби 
първия ден и 19 през втория                    ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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ОБЯВА

„СБАЛПФЗ-БУРГАС“ ЕООД на основание чл.68 от Закона за лечебни-
те заведения ,във връзка с чл.90 ал.1 и ал.2 и чл.91 ал.1 и ал.2 от КТ и 
Заповед № РД-05-166/04.09.2024г. на Управителя, обявява конкурс за 
длъжността Главна медицинска сестра 

І. Изисквания към кандидатите:
1. Образователно-квалификационна степен “Магистър по управление 

на здравни грижи”– нотариално заверено.
2. Придобита специалност по „Професионален бакалавър по здравни 

грижи”– нотариално заверено.
3. Трудов стаж като старша медицинска сестра в Пневмофтизиатрично 

отделение през последните 5 (пет) години.
4. Да са членове на БАПЗГ и да нямат наложени наказания от БАПЗГ. 
5. Да нямат наложени дисциплинарни наказания и да не са осъждани.

ІІ. Необходими документи:
1. Заявление за участие в конкурс.
2. Нотариално заверени копия от дипломи.
3. Удостоверение за членство в БАПЗГ-оригинал
4. Удостоверение за трудов стаж.
5. Свидетелство за съдимост.
6. Писмена разработка на тема: “ПРОГРАМА ЗА УПРАВЛЕНИЕ НА ЗДРАВ-

НИ ГРИЖИ ЗА ПЕРОДА 2024-2027 ГОДИНА”

ІІІ. Начин на провеждане на конкурса:
Събеседване на комисията с допуснатите кандидати, получили оценка 

на разработката, не по-малко от 4.50-познаване на нормативни докумен-
ти; мениджърски умения и комуникативни способности на кандидатите.

ІV. Дата на провеждане на конкурса: 
На 21.10.2024 г. в кабинета на Управителя от 10:30 ч.

Документите се подават в деловодството на “СБАЛПФЗ Бургас” ЕООД, 
до 30 календарни дни след публикуване на обявата.

ОБЯВА

„СБАЛПФЗ-БУРГАС“ ЕООД на основание чл.68 от Закона за лечебни-
те заведения ,във връзка с чл.90 ал.1 и ал.2 и чл.91 ал.1 и ал.2 от КТ и 
Заповед № РД-05-167/04.09.2024г. на Управителя, обявява конкурс за 
длъжността Началник Фтизиатрично отделение 

І. Изисквания към кандидатите:
1. Образователно-квалификационна степен “Магистър по медицина”– 

нотариално заверено.
2. Придобита специалност по „Пневмология и фтизиатрия”– нотариал-

но заверено.
3. Трудов стаж като лекар в Пневмофтизиатрично отделение през 

последните 5 (пет) години.
4. Да са членове на БЛС и да нямат наложени наказания от БЛС. 
5. Да нямат наложени дисциплинарни наказания и да не са осъждани.

ІІ. Необходими документи:
1. Заявление за участие в конкурс.
2. Нотариално заверени копия от дипломи.
3. Удостоверение за членство в БЛС.
4. Удостоверение за трудов стаж.
5. Свидетелство за съдимост.
6. Писмена разработка на тема: “ПРОГРАМА ЗА УПРАВЛЕНИЕ И РАЗВИ-

ТИЕ НА ФТИЗИАТРИНО ОТДЕЛЕНИЕ ЗА ПЕРОДА 2024-2027 ГОДИНА”

ІІІ. Начин на провеждане на конкурса:
Събеседване на комисията с допуснатите кандидати, получили оценка 

на разработката, не по-малко от 4.50-познаване на нормативни докумен-
ти; мениджърски умения и комуникативни способности на кандидатите.

ІV. Дата на провеждане на конкурса: 
На 23.10.2024 г. в кабинета на Управителя от 10:30 ч.

Документите се подават в деловодството на “СБАЛПФЗ Бургас” ЕООД, 
до 30 календарни дни след публикуване на обявата.

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-830/10.9.2024 г. на кмета на общината
ОБЩИНА ЦАРЕВО

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно надда-
ване за продажба на едноетажна жилищна сграда с идентификатор 
38947.501.16.1 по КККР на с. Кости, със ЗП-56 кв.м., разположена в ПИ 
38947.501.16 по КК на с. Кости, с трайно предназначение-урбанизирана, 
ведно с правото на строеж в/у имота.

Начална тръжна цена – 12 320 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат по-малки от  първоначал-

ната тръжна цена плюс 10% . 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодството на 

Община Царево до 15,00 ч. на 27.9.2024г. 
Срок за подаване на предложенията за участие– до 16,00 ч. на 30.9.2024г. 
Предложенията за участие се подават в деловодството на Община 

Царево в запечатани и непрозрачни пликове, със залепен етикет с наи-
менованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без ДДС и размер на депозит 
за участие -1232 лева -10 % от началната тръжна цена, вносим по смет-
ка на Община Царево– ВG90IORT 80483396477800, най-късно до 27.9.2024г.

Дата на отваряне на предложенията-01.10.2024г. , час-10 часа, място– 
заседателната зала на 3-ти етаж в сградата на ОА Царево.-

Оглед на  имота ще се извършва по искане на кандидата след закупу-
ване на тръжната документация, всеки работен ден до датата на провеж-
дане на търга.

За контакт: Галина Вълева – тел. 0590550-24

 НА ВНИМАНИЕТО НА ВСИЧКИ ЧЛЕНОВЕ НА КЛУБ
„ЛЮЛЯК” гр.Бургас – наследници на малоазийските българи”

П О К А Н А
Управителният съвет на СНЦ ПК „Люляк” гр. Бургас-наследници на 

малоазийските българи”, със седалище и адрес на управление: гр.Бургас, 
ж.к. „Славейков”, бл. 60, вх. 4, ап. 43 на основание чл. 26 от ЗЮЛНЦ 
свиква редовно Общо събрание на членовете на 12.10.2024 г. от 10.00 
ч. в гр.Бургас, ж.к. „Славейков”, бл. 48, – партер

При следния дневен ред:
1. Годишен отчет за 2023 г.
Докладва Надка Неделчева – председател на ПК
2. Финансов отчет
3. Разни
При липса на кворум, на основание чл. 27 от ЗЮЛНЦ събранието ще 

се проведе на 12.10.2024г. от 11 ч. по реда на чл. 27 от ЗЮЛНЦ

П О К А Н А
На основание чл. 140, ал. 4 от Закона за публичните финанси и чл.44 

ал. 4 от Наредба №7 за условията и реда за съставяне на бюджетната 
прогноза за местните дейности за следващите три години, за съставяне, 
приемане, изпълнение и отчитане на бюджета на Община Руен председателят 
на Общински съвет Руен кани жителите на общината, представители 
на бизнеса и цялата общественост на 20.09.2024 г. от 11,00 часа в 
Ритуална зала с. Руен

НА ПУБЛИЧНО ОБСЪЖДАНЕ
на отчета за изпълнението на бюджета на Община Руен за 2023 г.

Уважаеми съграждани,
предстои приемането на отчета за изпълнението на бюджета на Община 

Руен за 2023 г. По традиция това става след обществено обсъждане 
с местната общественост. Водени от убеждението, че приемането на 
отчета за изпълнението на бюджета са част от най-важните решения 
и те трябва да се вземат с активното участие на гражданите, очакваме 
Вашите мнения по отчета.

Материалите по отчета за изпълнението на бюджета на Община 
Руен за 2023 г. са публикувани в сайта на Община Руен на 12.09.2024 г.

Поканата е публикувана в сайта на Община Руен на 12.09.2024 
г. – www.ruen.egov.bg

ИСМАИЛ ОСМАН
Председател на ОбС Руен

ПОКАНА

Управителният съвет на Земеделска производителна 
кооперация „УСПЕХ“ – с. Аспарухово кани своите 
членове да присъстват на общо събрание на коопера-
цията , което ще се проведе на 28,09.2024 г. (събота) 
от 10,00 часа, в стопанския двор на кооперацията в 
с. Аспарухово, при следния дневен ред:

Точка първа: Приемане на решение за утвърждава-
не на новоприети член – кооператори и прекратяване 
на членството на член – кооператора Коста Динев 
Апостолов Основанията за прекратяване на членство-
то на Коста Динев Апастолов се свеждат до следното:

На проведено на 16.09.2023 г. общо събрание на 
кооперацията бяха приети решения за промяна на чл. 
1, ал. 1 и чл. 8, ал. 2 от устава на кооперацията, като 
се прие, че член – кооператор може да бъде лице, 
което е собственик на земя, която предоставя за об-
работване на ЗПК „Успех“ – с. Аспарухово, общ. 
Карнобат, обл. Бургас. На същото събрание бе прието 
и допълнение в чл. 12, ал. 1 от устава на коопераци-
ята, в който се предвиди нова т. 5 като основание за 
прекратяване на членството в кооперацията, а именно 
– когато член – кооператор прехвърли собствената си 
земя и/или предостави ползването й под каквато и да 
било форма (наем, аренда, договор за съвместна 
дейност и други) на друго лице за обработване. С цел 
уреждане на заварените случаи, с нарочно решение на 
проведено на 16.09.2023 г. общо събрание на ЗПК 
„Успех“ – с. Аспарухово, общ. Карнобат, обл. Бургас, 
на член – кооператорите, които не отговарят на изис-
кването да притежават право на собственост върху 
земя, която да предоставят за обработване на коопе-
рацията, бе предоставен тримесечен срок, считано от 
датата на обявяване на промените в устава в търговския 
регистър и регистъра на юридическите лица с несто-
панска цел, да заявят пред кооперацията дали прите-

жават собствена земя и да я предоставят за обработ-
ване на кооперацията. Уставът, ведно с посочените 
по-горе промени, е обявен в търговския регистър и 
регистъра на юридическите лица с нестопанска цел на 
04.10.2023 г. До настоящия момент, близо единадесет 
месеца след обявяване на измененията в устава и 
решението на общото събрание в търговския регистър 
и регистъра на юридическите лица с нестопанска цел, 
Коста Динев Апостолов нито заявил дали притежава 
собствена земя, нито я предоставил за обработване 
на ЗПК „Успех“ – с. Аспарухово, общ. Карнобат, обл. 
Бургас, поради което и членството му следва да бъде 
прекратено.

Във връзка с горното и с публикуването на насто-
ящата покана ЗПК „Успех“ – с. Аспарухово уведомява 
член-кооператора Коста Динев Апостолов, за когото е 
направено предложение за прекратяване на членство-
то му в кооперацията, че на насроченото за 18.05.2024 
г. общо събрание може да даде писмени или устни 
обяснения пред общото събрание съгласно чл. 12, ал. 
5 от устава на кооперацията.

Точка втора: Отчетен доклад на Управителния съвет 
за 2023 г.

Точка трета: Годишен счетоводен отчет за 2023 г.
Точка четвърта: Заключение на Контролния съвет.
Точка пета: Приемане на доклада на Управителния 

съвет и Контролния съвет и Годишен счетоводен отчет 
за 2023 г. и вземане на решение за публикуването му 
в търговския регистър.

Точка шеста: Разни.
При липса на необходимия кворум за провеждане 

на Общото събрание на 28.09.2024 г., от 10,00 часа, 
то на основание чл. 17, ал. 2 от Закона за коопераци-
ите и чл. 28, ал. 2 от устава на кооперацията, събра-
нието да се проведе един час по-късно, от 11,00 часа 
на 28.09.2024 г., на същото място и при същия дневен 
ред, независимо от броя на явилите се членове.

СЪОБЩЕНИЕ

В изпълнение на разпоредбите 
на чл.15, ал.1 от НУРИЕОПП, ПАЙ-
ЛЪТ ПРОПЪРТИ ЕООД уведомява 
всички заинтересовани физически 
и юридически лица, за издадено 
Решение №БС-136-ЕО-27.08.2024г. 
на РИОСВ-гр.Бургас, за преценя-
ване на необходимистта от извърш-
ване на екологична оценка за обект 
”Проект за изменение на ПУП ПРЗ 
за УПИ I-за курортен хотел в кв.132 
по плана на гр.Царево, идентичен 
с ПИ с идентификатор 48619.501.38 
по КК на землище гр.Приморско“. 

Решението е на разположение 
на заинтересованите страни всеки 
работен ден от 9.00 ч. – 12.00 ч. 
и от 13.30 ч. – 16.00 ч., в период 
от 14 /четиринадесет/ дни от да-
тата на обявяване на следния 
адрес: гр.Приморско, ул.“Трети 
март“ №55, тел.-0879292080 – 
Диляна Йовкова.

ОБЯВЯВА ПОДБОР
за заемане на длъжността „Ръководител“  

на Център за социална рехабилитация  
и интеграция и социална услуга „Асистентска 

подкрепа“, гр. Царево

І. Характер на дейността
• организира, ръководи и контролира цялостната 

дейност на Центъра за социална рехабилитация и со-
циална услуга „Асистентска подкрепа“, съгласно 
действащото законодателство. Осигурява пребивава-
нето, предоставянето на социални услуги на потреби-
телите с цел осигуряване на оптимални условия за 
гарантиране на безопасността им и опазване на 
здравето и живота им. Отговаря за цялостната органи-
зация за функционирането на социалната услуга. 
Следи за спазването на закони, правилници, наредби, 
методики и подзаконовите нормативни актове, прило-
жими за социалната услуга. Следи за целесъобразното 
изготвяне и поддържане на цялостната документация. 
Възлага задачи на персонала и контролира тяхното 
изпълнение;

ІІ. Изисквания към кандидатите
1. Образование – Висше, минимална образователно-

квалификационна степен „Магистър“ 
2. Направление „Социални дейности“ – специалности 

– „Социални дейности“; „Социален мениджмънт“; 
„Медицина“; „Психология“; „Социална работа и меди-
ация“; „Социална педагогика“; „Специална педагогика“.

3. Наличието на трудов стаж е предимство. 
4. Да е български гражданин.
5. Да не е осъждан, с влязла в сила присъда за 

умишлено престъпление.
6. Да не е лишен от правото да упражнява профе-

сията си
7. Да не страда от заболявания, които застрашават 

живота или здравето на потребителите.
ІІІ. Начин на провеждане на конкурса.
1. Подбор по документи.
2. Събеседване върху нормативните документи, ка-

саещи цялостната административно-управленска и 
финансова дейност на заведението и правата и задъл-
женията на ръководителя.

ІV. Необходими документи за допускане до конкурс:
1. Заявление за участие в подбора (свободна фор-

ма).
2. Документ за самоличност (за сверка)
3. Документ за завършено висше образование по 

посочените специалности (копие)
4. Професионална автобиография.
5. Копие от трудова книжка и/или служебна книжка 

и/или осигурителна книжка или друг официален документ, 
удостоверяващ трудовия стаж и заеманите длъжности, 
при наличие.

6. Мотивационно писмо
7. Референция (препоръки)от предходен работодател,при 

наличие.
V. Срок и място на подаване на документите
Документите се приемат в едномесечен срок от 

публикуване на обявата (03.09.2024 г.) във Фронт-
офиса на Общинска администрация Царево. 

Допълнителна информация относно подбора на тел. 
059055030 от 08:00 до 12:00 и 13:00 ч. до 17:00 ч.

СДРУЖЕНИЕ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА СРЕДЕЦ”
8300 Средец, област Бургас ул. „Лиляна Димитрова”1, ет.2, e-mail: lider_sredets@abv.bg, тел: 088 2881358

П О К А Н А 
СНЦ „МИГ СРЕДЕЦ“ КАНИ ВСИЧКИ ЖИТЕЛИ И ГОСТИ НА ОБЩИНА СРЕДЕЦ ДА 
ПРИСЪСТВАТ НА „ФЕСТИВАЛ НА ПЧЕЛАРИТЕ И ПЧЕЛНИТЕ ПРОДУКТИ – ВКУСЪТ 
НА МЕДНИТЕ ТРАДИЦИИ С „МИГ СРЕДЕЦ“, КОЙТО ЩЕ СЕ ПРОВЕДЕ В ЦЕНТЪРА  
НА ГР. СРЕДЕЦ – ПЛ. „БЪЛГАРИЯ“ НА 21.09.2024 Г. ПРИ СЛЕДНАТА ПРОГРАМА:

№ час дейност място 

1. 14:00 Откриване на Фестивала на „МИГ Средец“ пл. България

2. 14:30 Представяне на  дейността на „МИГ Средец“ пл. България 

3. 14:30 Откриване на изложенията пл. България

4. 14:30 до 18:30 Изложение и дегустация на мед и пчелни 
продукти територията на „МИГ Средец“

пл. България

5. 14:30 до 18:30 Кулинарно изложение и дегустация на храни, 
приготвени с мед

пл. България

6. 18:30 до 21:00 Музикално-сценична  програма: пл. България

21:00   Закриване на фестивала!

ОБЯВА

от Светлана Николова Узунова и Никола Стоянов Ралчев 
от гр. Сунгурларе, община Сунгурларе

На основание чл.4,ал.2 от Наредбата за условията и реда за извърш-
ване на Оценка за въздействие върху околната среда /ОВОС/  Ви уведо-
мяваме за  инвестиционното ни  предложение- „ Навес/ склад за селско-
стопанска техника/ -сграда от допълващо застрояване,което ще се 
реализира в собствения ни поземлен имот  УПИ Х-151,кв.83  ПУП 
гр.Сунгурларе.

Всички,които желаят да изразят мнения и становища относно реали-
зирането на горепосоченото инвестиционно предложение могат да го 
направят писмено в Община Сунгурларе или в РИОСВ гр.Бургас с адрес 
8000 гр.Бургас,ж.к.“Лазур“,ул.“Перущица“ №67,ет.3

СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за извърш-
ване на оценка на въздействието върху околната среда, се уведомяват 
всички заинтересовани лица относно инвестиционното предложение: 

Жилищна сграда в УПИ IХ-442 в кв.33, с.Горица, общ. Поморие
Възложител на проекта е Делчо Вълев Делчев 

СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за извърш-
ване на оценка на въздействието върху околната среда, се уведомяват 
всички заинтересовани лица относно инвестиционното предложение: 

Жилищна сграда и допълващо застрояване c плътна ограда до 2,2м. в  
УПИ IV-206 както и плътна ограда до 2,2м. в УПИ XIV-559 и УПИ XIII-554 
в  кв.27,  с. Лъка,  общ. Поморие

Възложител на проекта е: Елена Шнайдер  

За реклама: 
056 825 435, 0878 424 698



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Мери Бойс Бенд“ се 
завръща за празника в 
родния град по покана на 
кмета на Бургас - Димитър 
Николов.

Музикантите споделят: 
„Всяка година по това 
време получаваме множе-
ство обаждания от цяла-
та страна да гостуваме 
на Първия учебен ден. 
Десетки училища откри-
ват Новата учебна година 
с любимия рефрен „Отива 
си лятото, идва есента“, 

а песента ни „Непознати 
улици“ се изпълнява от 
безброй деца на празника 
и след това като част от 
образователната програ-
ма по музика... Радваме се, 
че Бургас дава пример за 
празнично посрещане на 
Новата учебна година! 
Няма нищо по-хубаво от 
това да изнесем концерт 
на Първия учебен ден в 
родния град! Поканихме на 
сцена „Охлюва“ и училищ-
ни групи! Самите ние като 
деца сме били част от 
училищни групи, които са 
се изявявали на тази сце-

на! Надяваме се концертът 
„Отива си лятото, идва 
есента“ да се превърне в 
традиция!

Първият учебен ден е 
един от най-значимите 
празници. Важен е за нас, 
докато сме ученици и ро-
дители на ученици. Оби-
чаме го през целия си живот, 
защото го свързваме с 
чудесните деца, които 
тръгват по светлия път 
на знанието и, придруже-
ни от роднини и приятели, 
заливат града с глъчка и 
веселие...

Ще се съберем всички 

заедно! Ще празнуваме 
началото на Новата учеб-
на година с любими песни, 
в любимата Морска гра-
дина на Бургас, сред пъст-
рото ято деца!“

Гости на „Мери Бойс 
Бенд“ ще бъдат едни от 
най-добрите ученически 
групи: Oceansoul, Scarlet и 
„Хидрофобия“.

Очакваме ви на 16 сеп-
тември, на сцена „Охлюва“, 
веднага след откриването 
на учебната година във 
вашето училище! Започ-
ваме в 11:30 ч.
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„Мери Бойс Бенд“ 
откриват учебната 
година с концерт в Бургас 
Час по музика. Гости ще са най-добрите ученически групи

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Плувецът Цанко Цан-
ков стана баща на син – 
Борис. Той се появи ден 
след като бургазлията 
осъществи успешно 
първото по рода 
си плуване на 100 
километра в 
река Дунав. 

„Най-щаст-
ливата сним-
ка в живота 
ми!

На 07.09. 
се роди моят 
първороден 
син Борис!

Пожелавам му да 
расте здрав и силен и 
да се превърне в досто-
ен човек!

Благодаря на моята 
половинка Надежда за 
любовта и щастието, 
с които ни дарява!“, 
написа гордият баща и 
позира с бебето.

Плувецът Цанко 
Цанков стана баща 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Несебър бе домакин на 
бляскаво и престижно 
събитие – Международни-
ят турнир по спортни 
танци „Купа Несебър“. В 
продължение на два дни в 
най-новата спортна гор-
дост – Многофункционал-
ната зала „Арена Несебър“, 
двойки от 14 държави 
демонстрираха майстор-
ство и изящни танцови 
умения повече от 30 часа, 
а изпълненията им бяха 
наситени с фееричност, 
грация, стил, елегантност 
и красота.

В значимото събитие, 
което се провежда под 
шапката на Световната 
федерация по спортни 
танци WDSF, се изявиха 
1400 състезатели от 7 г. 
до над 35 години. Бяха раз-
дадени общо 170 купи и над 
300 медала в рамките на 
впечатляващата проява. 

Състезателите бяха оце-
нявани от международно 
жури от 11 държави.

Забележителното пред-
ставяне на двойките в 
двата дни на провеждане 
на престижния междуна-
роден танцов форум за-
върши с отличаване на 
най-добрите сред добрите. 

Събитието, което бе сред 
най-очакваните в света 
на спортните танци, 
привлече голям интерес 
сред публика и участници. 

Организатори на голя-
мата спортна надпревара, 
проведена под патронажа 
на кмета на Несебър Ни-
колай Димитров, са КСТ 

„Несебър“ и Община Несе-
бър. Престижната проява 
е успешен пример за устой-
чивост и сътрудничество 
между Общинска админи-
страция и клуба по спорт-
ни танци, които от годи-
ни си партнират при 
провеждането на значими 
събития.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Внимание, рокаджии, 
фенове на добрата музика 
и спектакли и не на послед-
но място, почитатели на 
великите Андрю Лойд 
Уебър и Тим Райс, запише-
те си датата 17 септември 
2024 г. (вторник). Керана, 
Николай Воденичаров-Ни-
кеца и Владимир Михайлов 
ще взривят сцената на 
Летния театър с впечат-
ляващи музикални изпъл-
нения и актьорска игра в 
рок операта „Исус Христос 
Суперзвезда“.Творбата на 
Тим Райс и Андрю Лойд 
Уебър дебютира на сцена 
през 1971 г., играе се супе-
руспешно по целия свят и 
е със статут на истинска 
легенда. Не пропускайте 
възможността и вие да ѝ 
се насладите – има защо, 
преживяването си заслу-
жава. Очаква ви истинска 
наслада за сетивата, под-
несена от спектакъл на 
Държавна опера Пловдив с 
хор, балет и оркестър на 
световно ниво.

В прочит на режисьора 
Веселка Кунчева, сюжетът 
проследява отношенията 
и сблъсъците между Юда 
Искариотски (любимият 
артист и музикант, из-
пълняващ главната роля 
в нашумелия сериал „Братя“ 
и победител в сезон 11 на 
„Като две капки вода“ Вла-
димир Михайлов) и Исус 
(рок певецът със завладя-
ващо сценично присъствие 
Николай Воденичаров-Ни-
кеца) през Страстната 

седмица – от влизането в 
Йерусалим, до разпъването 
на кръста. В едно мрачно 
постапокалиптично бъде-
ще с мътна вяра и срив на 
морала обезвереното чо-
вечество търси отново 
своя Месия. Керана влиза в 
ролята на Мария Магдале-
на, а Константин Кацаров, 
фронтмен на група „Рене-
гат“, е в ролята на Анна. 
Останалите партии се 
изпълняват от актьора 
Цвети Пеняшки и солисти-
те Марк Фаулър, Владимир 
Ников, Евгений Арабаджи-
ев, Август Методиев и 
други.

Заповядайте на една 
продукция на Опера Пловдив 
със самочувствие за све-
товен стандарт в жанра. 
Рок операта „Исус Христос 
Суперзвезда” от Андрю 
Лойд Уебър и Тим Райс се 
изпълнява на английски 
език със субтитри.

Керана, Никеца и Влади 
Михайлов взривяват  
Бургас с рок операта  
„Исус Христос Суперзвезда“ 

Несебър се превърна в столица на спортните танци 

Състезанията бяха в новата зала „Арена Несебър“
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР ОБЩИНА НЕСЕБЪР

Явиха се състезатели от 14 дъжрави от 7 до 
над 35 години

Дълго чакано събитие е госту-
ването на рок операта в Бургас
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